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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-12-06 

 

 

 
 
Datum 2022-12-06 

 

Tid Kl. 08:30 – 14:30 

 

Plats A-salen 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga   

Närvarande Anna-Maria Andersson, sekreterare, §§ 192 – 208 

 Lars-Olof Wengelin, förhandlingschef, §§ 192 – 208 

 Mikael Näsström, vd Energidalen § 192 

 Örjan Abrahamsson, skolchef § 192, 197 

 Anders Åkerman, verksamhetschef gymnasiet, § 197 

 Magnus Nilsson, rektor gymnasiet, § 197 

   

  

 

  

 

  

  

 

  

       

     

Underskrifter Sekreterare  .....................................................................    

  Anna-Maria Andersson §§ 192-208 

 
 Ordförande  .....................................................................     

  Johan Andersson (C) §§ 192-208 

  

  Justerare ……………………………………………  

  Åsa Sjödén (S) §§ 192-208 

 
  

 
 

   
 

Bevis om justering 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala 

anslagstavla, www.solleftea.se  
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Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-12-06 

 

 

 
Närvaro- och tjänstgöringslista 

Namn När- 

Varo 

Tjg. 

ers. 

Jäv Reservation Anteckning 

§  
193 

§ 
 

§  §  
 

§ 
 

    
 

Ledamöter 

Johan Andersson (C) X           Ordförande 

Maria Wennberg (C) X            

Therese Kårén (C) X            

Birgitta Häggkvist (VI) ---            

Ulrika Bergman (VI) X            

Roger Johansson (VI) X            

Kjell-Åke Sjöström (V) X            

Ulf Breitholtz (V) X            

John Åberg (S) X            

Åsa Sjödén (S) X           Justerare 

Tommy Svensson (S) X            

Mikael Sjölund (S) X            

Lillemor Edholm (S) X            

Vakant (S) ---            

Roger Westerlund (-) X            

Ersättare 

Joel Ölund (C) X  X         Jäv § 193 

Monica Tirri (C) X            

Jerry Mähler (C) X            

Jörgen Åslund (VI) X X          
Ersätter Birgitta 

Häggkvist 

Maria Eriksson (VI) X           
Ej närvarande vid 

information av Mikael 
Näsström 

Inger Fängström (V) ---            

Marie Hansson (V) X           
Ej närvarande vid 

information av Mikael 
Näsström 

Åsa Nilsson (S) X X          Ersätter vakans (S) 

Susanne Lindahl (S) X            

Morgan Nordin (S) X            

Ilkka Laamanen (S) X            

Jack Åkerlund (S) ---            

Lena Asplund (M) X            

Sven-Erik Ragnarsson(-) X           
Endast närvarande vid 

informationspunkterna 

Linus Källgren (-) ---            
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Val av justerare 

Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet.  

 

 

Fastställande av dagordning 
Ärende 14, Förordnande av kommundirektör 2023-2027, utgår. 

Dagordningen fastställs. 

 

 
 

Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 

 

- Utskottet för Vård och omsorg 2022-11-17 

- Utskottet för Unga och Lärande 2022-11-16 

- Samhällsutvecklingsutskottet 2022-11-14 

- Utskottet för Unga och Lärande 2022-12-06 

 

Läggs till handlingarna. 
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§ 192 Dnr KS/5/2022 

 
Muntliga informationer 
 
Beslut 
Informationerna noteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Örjan Abrahamsson, skolchef 

Informerar om:  

• Budgetarbetet pågår. Det kommer att vara stora kostnadsökningar under 2023 men 

förhoppningsvis når man en budget i balans.  

 

• Det har inkommit klagomål på luften i Rödstaskolan. Mätningar är gjorda utan att 

några problem har hittats. Ytterligare, fördjupade, mätningar ska göras och 

luftrenare ska sättas in. 

 

• Nyanställning av biträdande rektor på Nipanskolan är klar. Det blir Åsa Sjödén 

som börjar den 2 januari 2023. 

 

Lars-Olof Wengelin, förhandlingschef 

Informerar om:  

• Det kommer att vara ett fjärrvärme stopp på ett antal adresser den 12 december då 

leverantören Adven ska jobba med att ansluta fler kunder. 

 

• Från den 5 december kommer parkeringsplatserna vid gamla badhustomten att 

stängas av då förberedande arbete inför bygget av hyresrätter påbörjas. 

 

• Kommunen genomför en medarbetarundersökning bland alla tills vidare och 

visstidsanställda. Resultatet ska redovisas i slutet av året och under början av nästa 

år ska arbetsgrupperna jobba tillsammans med de åtgärder som behövs. 

 

Mikael Näsström, vd Energidalen 

Informerar om: 

 

• På måndag går detaljplanen för Hamreområdet ut för samråd och 

kommunmedborgarna ges sex veckor att tycka till om planen. Detaljplanen ska 

fungera för alla sorter av industri. Förhoppningen är att den nya detaljplanen 

vinner laga kraft i juni 2023. 

 

• Samtal pågår med vindkraftföretag kring etableringar som beslutats tidigare. 

Företagen vill få hjälp med att hitta kontaktytor med lokala entreprenadföretag, 

Protokoll KS 2022-12-06
(Signerat, SHA-256 E5873B49733BC93895D3CDCD46B3D6DE127A11C81D06683057C240712BA4FC56)

Sida 6 av 34



 7 (33) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-12-06 

 

 

 

lösa boendefrågan och få in kunskap kring återbetalningssystem till bygden. Just 

nu söks också driftspersonal till de vindkraftsparker som hunnit längre i 

etableringen och snart ska vara i bruk. 

 

• Dialog pågår med Svenska kraftnät kring behovet av el, utbyggnad av kraftnätet 

samt förmågan att ändra strömmarna i befintligt nät. Kommunen hjälper dem med 

lokal- och personalfrågor. Då den norska koncernledningen beslutat att Statkraft 

ska expandera i Sollefteå hjälper kommunen också dem för att locka rätt 

kompetens till området. 

 

• Forskningsprojektet FFR hydropower pågår fortfarande och syftar till att utvärdera 

om det går att skapa systemtjänster med batterier eller kondensatorer i kraftverket 

vid Sollefteåforsen. 

 

• Status för bredbandsutbyggnaden i kommunen redovisades. Kommunen har flera 

projekt på gång varav några håller på att slutföras och ska driftsättas inom kort. På 

grund av duktiga lokala entreprenörer har kostnaden för några av projekten blivit 

lägre än budgeterat.  

Projekten finansernas på olika sätt, bland annat genom bygdemedel, bidrag via 

Post- och telestyrelsen (PTS) samt via EU medel. Open infra har beviljats stöd 

från PTS till 4 områden, Edsele, Björksjön, Källsjön och Forsmo-Resele. Vi 

hoppas att de fullgör de utbyggnader som de aviserat om.  
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§ 193 Dnr KS/292/2022 

 

Anmälan ej bygglovspliktig åtgärd: Gårdnäs 1:16 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

- att avslå anmälan om ej bygglovspliktig åtgärd för upplag av max 9 900 ton på 

GÅRDNÄS 1:16, Altins Trafik AB (org. nr: 556277-4652) 

 
Ärendebeskrivning 

Den 28 juni 2022 lämnade Altins Trafik AB in en ansökan om att lagra sand från en täkt 

på Övergård och eventuellt i framtiden krossmateriel från andra täkter till en storlek av 

max 9 900 ton. 

 

Förvaltningens bedömning 

Miljö och byggenheten bedömer att platsen för sökt upplag är olämplig enligt 2 kap. 5 § 

PBL (2010:900).   

 

Gårdnäs 1:16 har sedan tidigare haft ett täkttillstånd, täkten har inte längre ett aktivt 

tillstånd och anses därför avslutad. Efter att en täkt har avslutats ska marken bedömas som 

jungfrulig trots att den inte är återställd.   

 

Då det mesta av marken i dagsläget inte har vegetation utan är blottlagd så är risken att 

grundvattnet skadas vid ett eventuellt läckage av petroleumbaserade vätskor i samband 

med arbeten med lastning och lossning. Materialet som upplaget ska bestå kommer inte 

endast från detta täktområde utan även från andra platser i kommunen vilket är olämpligt.   

 

Experter på täktverksamhet och vad som är lämpligt att ha som upplag på denna plats har 

fått remiss och yttrandena finns i sin helhet som bilaga 1, 2 och 3. Även platsbesök har 

skett. En summering av detta är att både miljöinspektör på kommunen och länsstyrelsen 

som tillsynsmyndighet anser att platsen är olämplig.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Jörgen Bystedt och Mari Söderlund – KS/292/2022-1 

Skrivelse, Miljö- och hälsoskyddsinspektör Hanna Vörman 

Tjänsteanteckningar från Länsstyrelsen  

Foto  

Protokoll Samhällsutvecklingsutskottet 2022-11-14 § 57 – KS/292/2022-2 

 

 

 

 

Skicka till 

Miljö- och byggenheten som expedierar det till sökande 
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§ 194 Dnr KS/311/2020 

 

Antagande detaljplan del av Hågesta 3:11 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att anta detaljplanen för del av Hågesta 3:115 - Verksamhetsområde: besöksan-

läggning och sällanköpshandel 
 

Ärendebeskrivning 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för verksamheter, sällanköpshandel och 

besöksanläggningar och därmed utveckla det befintliga handels- och verksamhetsområdet 

på Hågesta. Planen innebär att ett obebyggt område kan tas i anspråk för verksamheter, 

besöksanläggningar och handel, utom handel med livsmedel. 

 

Planförslaget har varit på samråd under tiden 19 maj till 10 juni 2022. Planförslaget 

skickades till samtliga enligt fastighetsförteckning och sändlista. Planhandlingar fanns 

även att ta del av på kommunens hemsida samt på miljö- och byggenheten i Sollefteå 

kommunhus. 

 

Under samrådstiden kom det in åtta skriftliga yttranden. Framföda synpunkter vid 

samrådet finns redovisade i en samrådsredogörelse. 

Planförslaget har varit utställt för granskning under tiden 8 augusti till 22 augusti 2022. 

Planförslaget skickades till samtliga enligt fastighetsförteckning och sändlista.  

 

Under granskningstiden har handlingarna även funnits tillgängliga på kommunens hemsida 

samt på miljö- och byggenheten i Sollefteå kommunhus. Underrättelse om granskningen har 

funnits på kommunens anslagstavla och meddelande om underrättelsen har skickats till 

samtliga enligt fastighetsförteckning. 

 

Sju skriftliga yttranden kom in under granskningstiden. Framförda synpunkter från 

granskningen finns redovisade i ett separat granskningsutlåtande. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningens bedömning är att marken är lämplig för bebyggelsen som föreslås och 

anser att upprättandet av ny detaljplan för rubricerat område är utfört i enlighet med 

uppdraget. Med detta är förvaltningens bedömning att kommunstyrelsen kan godkänna 

förslag till beslut om antagande av detaljplanen. 

 
Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Kostnaden för detaljplanens framtagande kommer att debiteras sökanden enligt upprättat 

planavtal. 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande med antagandehandling, planbeskrivning, samrådsredogörelse, 

granskningsutlåtelse samt plankarta, Fanny Sundelin – KS/311/2020-17 

Protokoll Samhällsutvecklingsutskottet 2022-11-14 § 55 – KS/311/2020-18 

 

 

 

 

Skicka till 

Hågesta Fastighets AB 

Hågesta 7 

881 41 Sollefteå 
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§ 195 Dnr KS/294/2022 

 

Avgift för anslutning av sprinklersystem 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

- att anta en ny avgift för anslutning av sprinklersystem till den allmänna  

VA-anläggningen. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå kommun har under senare tid tagit emot begäran om anslutning av sprinkler-

system i ett flertal fastigheter. Detta är inget som i normala fall skall tillgodoses av VA-

huvudmannen. Det finns emellertid krav från Brandskyddsmyndigheten att sprinkler skall 

kopplas in som säkerhet för de boende. I de fall det inte kan tillgodoses på annat sätt kan 

det anslutas till befintlig VA-anläggning om de tekniska förutsättningarna finns och att 

dricksvattenförsörjningen inte påverkas negativt. 

 

En årlig avgift för denna anslutning skall i varje enskilt fall debiteras med 10 000 kr/år av 

VA-huvudmannen. Denna avgift är i jämförelse liknande som flera andra kommuner i 

Sverige.  

 

Avgiften motiveras med att VA-huvudmannen får ökade kostnader för att bl.a. hålla 

högre dimension på ledningsnätet än annars motiverat. Detta för att upprätthålla rätt tryck 

och flöde i anläggningen.  

 

Vidare för att handlägga, utreda och beräkna samt att följa upp funktionen och kontrollen 

av anläggningen samt vid behov renspola ledningar. All information och tekniska 

förutsättningar finns detaljerat i de avtal som skrivs med respektive fastighetsäg  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige 2022-12-19 

 
Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Carina Nilsson och Åke Gullersbo – KS/294/2022-1 

Protokoll Samhällsutvecklingsutskottet 2022-11-14 § 58 – KS/294 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Tekniska enheten 
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§ 196 Dnr KS/294/2022 

 

Svar på medborgarförslag: Multiarena till Långsele skola 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

- att anse medborgarförslaget besvarat. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Linda Svensson har lämnat in ett medborgarförslag om att tillskapa en multiarena vid 

Långsele skola. 

 

Förvaltningens bedömning 

Under våren 2022 inledde förvaltningen ett samarbete med Långsele AIF om att rusta upp 

och snygga till Långsele. Som en del av detta pågår arbetet med att sätta upp en multirink 

i Långsele.  Förvaltningen har sökt bygdeavgiftsmedel för detta ändamål och Långsele 

AIF avser söka finansiering hos Riksidrottsförbundet. Totalt beräknas multirinken att 

kosta ca 900 000 kr med ambitionen att den ska stå färdig under våren 2023. 

 

 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag från Linda Svensson – KS/147/2022-1 

Protokoll Kommunfullmäktige 2022-04-25 § 30 – KS/147/2022-2 

Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS/147/2022-3 

Protokoll Samhällsutvecklingsutskottet 2022-11-14 § 59 – KS/147/2022-4 
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§ 197 Dnr KS/187/2022 

 

Återremiss: El- och energiprogrammet – inriktning automation  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 
- att fr.o.m. läsåret 2023/2024 erbjuda inriktningarna ”Elteknik” och ”Automation” på 

El- och energiprogrammet vid Sollefteå gymnasium  

 

- att inleda ett samarbete med Jokkmokks gymnasieskola som innebär att elever som 

vill studera inriktningen ”Energiteknik” studerar årskurs 1 vid Sollefteå gymnasium 

och årskurserna 2 och 3 i Jokkmokk  

 

- att skolan tillsammans med branscherna samverkar kring ett utbud av 

fördjupningskurser på El- och energiprogrammet som svarar mot branschernas behov 

 

Ärendebeskrivning  

Kommunstyrelsen beslutade ”att återremittera ärendet för vidare utredning gällande 

ekonomiska konsekvenser samt underlag och inspel från bransch- och programråd som 

förtydligar behov och förutsättningar för drift av de två inriktningarna Elteknik och 

Automation”. 

 

Vi kan konstatera att Sollefteå gymnasium inte kommer att kunna erbjuda inriktningen 

Energiteknik i egen regi. Bakgrunden till det är dels att man inte lyckats med att rekrytera 

lärare med rätt kompetens för inriktningen, dels på att inte heller branschen kan ta ansvar för 

att genomföra inriktningen. Vidare finns det heller inte läromedel att tillgå. 

 

Då har frågan om ett samarbete med Jokkmokk gymnasium aktualiserats. Jokkmokk ställer 

sig positiva till ett sådant samarbete. Ett samarbete som då innebär att eleverna studerar det 

första året vid Sollefteå gymnasium och de avslutande två i Jokkmokk. Det innebär också att 

det är i Jokkmokk som eleverna tar sin gymnasieexamen. 

 

Skolan har, tillsammans med branschen, fortsatt att diskutera möjligheterna till att utveckla 

El- och energiprogrammet. Diskussionerna har syftat till att programmet ännu bättre ska svara 

mot de kompetensbehov som branscherna har. I dessa samtal har frågan om att kunna öppna 

inriktningen Automation tagit form. Här ser skolan goda möjligheter att kunna starta en sådan 

inriktning. Man bedömer att det finns flera yrkesverksamma inom branschen som har den 

kompetens som efterfrågas för att kunna arbeta som lärare på inriktningen. Det finns också en 

helt annan tillgång på läromedel. 

 

Slutligen så har det i dialogen med branschen tydligt framkommit att det finns kurser inom 

programmets olika inriktningar som branschen anser vara intressanta. Dialogen har lett till att 

skolan och branschen är överens om att samråda kring vilka fördjupningskurser som eleverna 

erbjuds inom programmets inriktningar. Detta inflytande sker i form av samråd på El- och 

energiprogrammets programråd. 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-12-06 

 

 

 

Förvaltningens bedömning 

När det gäller inriktningen Energiteknik och ett samarbete med Jokkmokk så är det något som 

förvaltningen ser positivt på. Trots att det långa avståndet mellan orterna Sollefteå och 

Jokkmokk kan utgöra ett hinder. 

 

Att i ett sådant läge kunna erbjuda inriktningarna Automation och Elteknik vid Sollefteå 

gymnasium samt inriktningen Energiteknik i samarbete med Jokkmokk bedömer 

förvaltningen som mycket positivt. 

 

Ovanstående innebär även att skolan tillsammans med branschen, samråder kring vilka 

fördjupningskurser som Sollefteå gymnasium ska erbjuda eleverna på programmet.  

Genom beslutet tar huvudmannen hänsyn till såväl branschens behov och önskemål som 

skolans möjligheter. 

 

Ekonomiska konsekvenser 
Förvaltningen bedömer att den beskrivna förändringen, dvs. att starta inriktningen 

Automation samt att inte erbjuda inriktningen Energiteknik, endast kommer att ha marginell 

påverkan ur ett ekonomiskt perspektiv. 

 

De investeringar som behöver göras är i samma storlek som de investeringar som de uteblivna 

investeringarna som inriktningen Energiteknik annars skulle ha krävt. Dessa investeringar 

ryms inom tilldelad investeringsbudget. 

 

De kurser som kommer att erbjudas på inriktningen Automation kan genomföras av befintliga 

lärare på programmet och med hjälp av nyrekrytering. Ur ett ekonomiskt perspektiv kommer 

en sådan rekrytering inte att medföra högre kostnader än vad som varit fallet om vi lyckats 

rekrytera till inriktningen Energiteknik. 

 

Förvaltningen bedömer att den beskrivna förändringen påverkar ur ett ekonomiskt perspektiv 

endast marginellt. De kurser som kommer att erbjudas är kurser som antingen kan erbjudas av 

programmets lärare eller i enstaka fall köpas in. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anders Åkerman och Örjan Abrahamsson – KS/187/2022-5 

Bilaga, Anders Åkerman och Benny Stenström – KS/187/2022-6 

Protokollsutdrag Utskottet för unga och lärande, 2022-12-06 § 66 – KS/187/2022-7 

Muntlig föredragning, Örjan Abrahamsson, Anders Åkerman och Magnus Nilsson 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 198 Dnr KS/106/2018 

 
Förlängning av hjälpmedelsavtal 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

- att förlänga nuvarande avtal gällande hjälpmedelssamverkan mellan regionen och 

kommunen under perioden 2023-01-01 – 2023-12-31. 

 

Ärendebeskrivning 

Länets sju kommuner och Region Västernorrland samverkar kring hjälpmedel och 

innevarande avtal har förlängts vid två tillfällen. Social ReKo:s beredningsgrupp 

har arbetat och arbetar fortfarande med processen kring ett nytt avtal.  

Arbetsprocessen har innehållit omvärldsbevakning i några andra regioner och 

kartläggning av de juridiska villkoren för samverkan utifrån förändringar i 

Kommunallagen 2018 samt konkurrenslagstiftningen. Därutöver har det genom-

förts en kartläggning över vad de olika vårdgivarna har för synpunkter på nuva-

rande avtalskonstruktion och förslag till förbättringar har tagits fram. Berednings-

gruppen har därefter tagit ställning kring den fortsatta processen och har en 

samlad uppfattning om behovet av att göra mer genomgripande förändringar i det 

dokument som ska ersätta nuvarande avtal.  

 

En gemensam avsiktsförklaring gällande synen på hjälpmedel har tagits fram och 

beslutats. Ett förslag till reviderat uppdrag och rollbesättning för Hjälpmedels-

kommittén och uppdraget som hjälpmedelssamordnare har tagits fram och ska 

remissas inom kort. Tyvärr kvarstår väsentliga delar i avtalsarbetet för att kunna 

slutföra och fatta beslut om tecknande av ett nytt avtal. Den 7 oktober hade Social 

ReKo:s beredningsgrupp sammanträde och då redovisades följande: 

• Kommunerna behöver ytterligare tid för att fånga sina behov av sam-

verkan (tjänster och produkter) 

• Kommunerna lämnade besked om vilket utökat åtagande de kan tänka sig 

ta ansvar för i ett kommande avtal. Beroende på omfattning och innehåll i 

detta åtagande är det sannolikt att Region Västernorrland behöver avveckla 

service/tjänster och kommunerna behöver planera och organisera sig kring 

sitt utökade åtagande 

• Mot bakgrund av den ambitionshöjning som pågår kring höjd beredskap 

och krig, behöver även ett säkerhetskyddsavtal kopplas till samverkans-

avtalet om hjälpmedel. 
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Bedömning 

Den samlade bedömningen är att dessa kvarstående aktiviteter inte kommer att 

hinna genomföras och förberedas inför kommande årsskifte då nuvarande avtal 

går ut och därför är förslaget att förlänga nuvarande avtal till 2023-12-31. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utskottet för vård och omsorg att föreslå kommunstyrelsen besluta 

att förlänga nuvarande avtal gällande hjälpmedelssamverkan mellan regionen och 

kommunen under perioden 2023-01-01 – 2023-12-31. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll Utskottet för vård och omsorg, 2022-11-16 § 73 – KS/106/2018-3 

Förvaltningsyttrande, socialchef Ann-Katrin Lundin – KS/106/2018-2 

Nuvarande samverkansavtal från 2018 – KS/106/2018-1 
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2022-12-06 

 

 

 

§ 199 Dnr KS/185/2022 

 
Graningebyn – överenskommelse om fortsatt intraprenad 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

- att godkänna upprättad överenskommelse med intraprenad Graningebyn för åren 

2023 – 2025, med möjlighet till två års förlängning, utan att nytt avtal behöver 

upprättas 

- att överenskommelsen undertecknas av kommunstyrelsens ordförande  

 
   

Ärendebeskrivning 

Nuvarande överenskommelse mellan kommunstyrelsen och intraprenad Graningebyn 

gäller till och med 2022-12-31. Intraprenad Graningebyn har nu gjort en ny ansökan om 

att få fortsätta driva verksamheten som intraprenad. 

 

Förslag till ny överenskommelse har upprättats i samråd med intraprenadchefen. I det 

upprättade förslaget har avsteg gjorts från den av kommunfullmäktige beslutade riktlinjen 

gällande intraprenader som upprättades 2009, KS/23/2009, § 35. Det avsteg från riktlin-

jerna som gjorts avser regler om över- och underskottshantering samt hur budgeten räknas 

fram. Intraprenaden har under åren med pandemi i likhet med övriga verksamheter i 

äldreomsorgens verksamhet visat på ett negativt resultat men det har inte bedömts som 

rimligt att intraprenaden ska återställa sitt underskott. I avtalet har därför över- och under-

skottshanteringen tagits bort. Förändringen innebär således att intraprenaden inte får 

behålla ett eventuellt överskott men behöver heller inte återställa ett eventuellt underskott. 

Trots förändringen vill personal på Graningebyn driva verksamheten som intraprenad och 

finner driftsformen som fördelaktig.   

 

Såväl lokalt, regionalt, nationellt och globalt sker snabba oförutsägbara förändringar. Det 

är därför idag svårt att förutsäga intraprenadens budget för flera år framåt. Det lämnas 

därför inte i förväg några ekonomiska för de tre år som avtalet i första hand berör. Det 

framgår i avtalet att intraprenadens budget räknas fram och hanteras likvärdigt som för 

övrig äldreomsorgsverksamhet.  Det innebär att den ekonomiska bilagan med i förväg 

fastställd ekonomisk ram för de år avtalet gäller, har tagits bort. Övrigt av vikt i bilagan 

har arbetats in i avtalet. Den ekonomiska ersättningen kan ändras under avtalsperioden 

om de ekonomiska förutsättningarna för övrig äldreomsorg förändras positivt eller 

negativt. 

 

Dock finns i avtalet kvar ett förtydligande om att, i de fall oförutsägbara omständigheter 

eller yttre faktorer uppstår som positivt eller negativt påverkar intraprenadens budget, ska 

särskild dialog föras mellan äldreomsorgschef och intraprenadchef för att i samråd finna 

den för kommunen bästa lösningen på samma sätt som man gör med övriga verksamheter 

i äldreomsorgen.  
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Även bilaga 2 har tagits bort och arbetats in i avtalet i de delar som bedöms nödvändiga. 

Den avsåg tidigare att intraprenaden skulle avtala med hälso- och sjukvårdsverksamheten 

om insatser. Det framstår som troligt att bilagan kvarstått från den tid när intraprenaden 

tillhörde en förvaltning och övrig äldreomsorg en annan.  

 

Även bilaga 3 som avser den uppföljning av avtalet som gjorts har tagits bort. Nu finns i 

yttrandet bara uppgift om att den är genomförd. Då intraprenaden också följer samma 

redovisning som övrig verksamhet bedöms den inte längre tillföra något värde i sig.  

 

När intraprenaden tillhörde en förvaltning och äldreomsorgens övriga verksamheter till-

hörde en annan fanns behov av att intraprenaden upprättade en egen verksamhetsplan. I 

dag finns inget sådant behov. Den övergripande verksamhetsplanen omfattar all äldre-

omsorgsverksamhet och budget för samtliga verksamheter hanteras i densamma.  

 

För att få en klar överblick över vilka ändringar som införts alternativt tagits bort har ny 

text markerats med rött och överstrykningar visar text som inte längre är aktuell.  

 

Förvaltningens bedömning är att intraprenad Graningebyn fungerar tillfredsställande och 

med fördel kan fortsätta drivas som intraprenad. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Lena Andersson och Ann-Katrin Lundin – KS/185/2022-2 

Förslag till ny överenskommelse, Lena Andersson – KS/185/2022-3 

Protokoll Utskottet för vård och omsorg 2022-11-16 § 74 – KS/185/2022-4 

Muntlig föredragning, Lena Andersson 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Lena Andersson 

Ann-Katrin Lundin  
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§ 200 Dnr KS/261/2022 

 

Beslutsattestantförteckning 2023 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

- att fastställa beslutsattestantförteckningen 2023 enligt förvaltningens förslag. 

 

Förvaltningen får i uppdrag att komplettera beslutattestantförteckningen med namn efter 

att kommunfullmäktige beslutat de politiska uppdragen. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Kommunstyrelsen utser årligen beslutsattestanter. Ekonomienheten har tagit fram förslag 

för 2023. Förslaget avser kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges identiteter och 

balansräkningens samtliga konton. 

 

Då ny attestantförteckning antas innan val av politiska företrädare är genomfört, anges 

titel/roll på beslutsfattare i förteckningen för dessa uppdrag. Förteckningen kompletteras 

med namn efter att kommunfullmäktige beslutat de politiska uppdragen. På motsvarande 

sätt hanteras den vakanta Kommundirektörsrollen. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Mikael Andersson – KS/261/2022-1 

Förslag-Beslutsattestanter 2023 balanskonton – KS/261/2022-2 

Förslag-Beslutsattestantlista 2023 – KS/261/2022-3 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Niklas Nordén – tf. Kommundirektör  

Mattias Axelsson – tf. Ekonomichef  

Cristina Waaranperä – Chef redovisning 

Jeyachandran Ratnasabapathy – Controller Ekonomienheten  

Mikael Andersson – Redovisningsekonom  
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§ 201 Dnr KS/254/2022  

 

HälSam – Ny politisk samverkansorganisation 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

 

-  att det nya samverkansorganet, HälSam, börjar gälla från och med 2023-01-01. 

-  att nuvarande samverkansorgan Socialreko, upphör att gälla från och med  

 2022-12-31. 

-  att ordförande för Utskottet för unga och lärande utses att representera nämnden i 

HälSam under mandatperioden. 

-  att ordförande för Utskottet för vård och omsorg utses att representera nämnden i 

HälSam under mandatperioden. 

-  att ett presidium för HälSam väljs utifrån yttrandets beskrivning. 

 

Ärendebeskrivning 

Den nuvarande politiska samverkansorganisationen för hälso-och sjukvård och social-

tjänst, SocialReKo, har 2022-06-03 tillsammans med skolans representanter ställt sig 

bakom ett förslag för en ny politisk samverkansstruktur som inkluderar skolans 

representanter. SocialReKo tillsammans med skolans representanter rekommenderar 

berörda nämnder i Regionen och kommunerna att besluta enligt rekommendationen.  

 

Bakgrund  

SocialReKo tog 2021 initiativet till en översyn av nuvarande samverkansorganisationen 

mellan hälso-och sjukvård och socialtjänst. Samverkansorganisationen behövde reform-

eras för att bättre möta de nya utmaningarna och skapa förutsättningar för bredare sam-

verkan i enlighet ambitionerna i utveckling av God och nära vård.  

2022-02-04 rekommenderade SocialReKo tillsammans med skolans representanter att 

berörda nämnder i kommuner och Region antar ett förslag till ett fortsatt utvecklings- 

arbete i enlighet med förslagen: 

 - att inriktning för fortsatt arbete med samverkansmodellen är ett gemensamt politiskt 

övergripande samverkans forum med representation från regionen, socialtjänsten och 

skolan samt tre strategigrupper med utgångspunkt i barn och unga, vuxna samt äldre 

- att ge i beredningsgruppen i uppdrag att i samarbete med skolcheferna utarbetar ett 

förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående resonemang (endast till socialtjänster 

och Region)  

- att ge i skolcheferna i uppdrag att i samarbete med beredningsgruppen utarbetar ett 

förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående resonemang (endast till kommunernas 

skolförvaltningar) 
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- att återkomma med en deluppföljning till ett gemensamt möte mellan region, skola och 

socialtjänst) 2022-04-08 

- att återkomma med ett välförankrat tjänstepersonsförslag till politisk struktur senast 

2022-05-01, som vidare ska fattas beslut om på ett gemensamt möte (skola, socialtjänst 

och region) 2022-06-03 

- att återkomma med en deluppföljning på fortsatt framtagande av tillhörande tjänste-

personsstruktur till ett gemensamt möte (socialtjänst, skola och region) 2022-09-23 

- att återkomma med ett slutgiltigt och välförankrat tjänstepersonsförslag till tjänste-

personsstruktur senast 2022-10-30 som vidare ska fattas beslut om på ett gemensamt möte 

(skola, socialtjänst och region) 2022-12-09 

Dessa sammanfattande punkter om hur det fortsatta utvecklingsarbetet med den nya 

samverkansstrukturen ska bedrivas, har under våren beslutats av berörda nämnder hos 

huvudmännen.  

Nuläge  

En arbetsgrupp har levererat ett förslag för den politiska samverkansstrukturen till  

SocialReKos möte 2022-06-03. På mötet deltog även skolans representanter. Förslaget 

innebär en beskrivning för den länsövergripande, politiska samverkansstrukturen HälSam 

som inkluderar skolans representanter.  

 

Förslaget innehåller en beskrivning på uppdraget för den politiska strukturen, represen-

tationen och hur kopplingen till huvudmännen ska se ut. Förslaget finns beskrivet i bilaga. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson, Ann-Katrin Lundin – KS/254/2022-1 

HälSam – Politisk nivå slutversion – KS/254/2022-2 

Protokoll Utskottet för vård och omsorg 2022-10-19 § 65 – KS/254/2022-6 

Protokoll Utskottet för unga och lärande 2022-10-21 § 59 KS/254/2022-7 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ann-Katrin Lundin, socialchef 

Örjan Abrahamsson, skolchef 
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§ 202 Dnr KS/114/2022  

 

Redovisning av partistöd 2021 och utbetalning av partistöd 2023 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta   

 

Partistöd 2023 (baserat på redovisning för 2021) utbetalas till partierna enligt följande; 

 
- Centerpartiet  536 000 kronor  
- Socialdemokraterna 374 000 kronor 
- Västra initiativet  185 000 kronor 
- Sverigedemokraterna 158 000 kronor 
- Vänsterpartiet  131 000 kronor 
- Landsbygdspartiet oberoende    77 000 kronor 
- Moderaterna     77 000 kronor 
- Kristdemokraterna     77 000 kronor 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade den 24 april 2022 om nya regler för partistöd under 

mandatperioden 2023-2026. Det lokala partistödet utgår till partier som är representerade 

i enlighet med vad som föreskrivs i 4 kap 29 § andra stycket kommunallagen. Utbetalning 

av grundstöd till partier utan representation i kommunfullmäktige ska göras första året 

efter val till Kommunfullmäktige. 

 

En mottagare av partistöd årligen ska lämna en skriftlig redovisning (4 kap. 31 § andra 

stycket) som visar att partistödet har använts för det ändamål som anges i 4 kap. 29 § 

första stycket kommunallagen. 

 

Redovisningen ska avse perioden 1 januari – 31 december och ges in till 

kommunstyrelsen senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång. 

 

Partistöd betalas ut två gånger per år, första utbetalningen sker under januari månad. 

Mandatperiodens första utbetalning sker i januari, året efter valet. Beslut att utbetala 

partistöd fattas av fullmäktige minst en gång per år. 

 

Har redovisning och granskningsrapport enligt 4 kap 31 § andra stycket, inte lämnats in 

till kommunstyrelsen inom föreskriven tid utbetalas inget stöd för nästkommande år. 

Redovisningen av 2023 års utbetalning ska enligt reglerna därmed lämnas in senast 30 

juni 2024. 
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Valresultatet ger följande utbetalning av partistöd för år 2023: 

 
 
Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anton Johansson 

Redovisning av erhållet partistöd 2021 jämte granskningsintyg för: 

- Centerpartiet 

- Moderaterna 

- Socialdemokraterna 

- Sverigedemokraterna 

- Vänsterpartiet 

- Västra initiativet 
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§ 203 Dnr KS/235/2022  

 

Svar på medborgarförslag – Kallbadhus för åretruntbadare 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta   

 

- att avsätta 50 000 kr från särskilda satsningar (XX81256) till den nystartade 

föreningen för kallbadare i Sollefteå kommun, för att främja folkhälsan och 

stimulera kallbadande i föreningens regi 

- att medborgarförslaget anses besvarat 

 
Ärendebeskrivning  

Ett medborgarförslag har lämnats gällande att inrätta ett kallbadhus för åretruntbadare. 

Förslagsställaren presenterade förslaget vid fullmäktiges sammanträde 2022-09-26.  

Förvaltningen konstaterar att bygga ett kallbadhus är en omfattande process och där 

externa konsulter måste upphandlas för att göra en djupare förstudie. Däremot pågår 

redan ett arbete i Junsele med en visionsbild kring Betarsjön där ett kallbadhus skulle 

kunna vara ett lämpligt komplement.  
 

Förvaltningens redogörelse  

Att bygga ett kallbadhus är en omfattande process som kräver en större extern förstudie 

för att identifiera en plats som är lämplig ur såväl säkerhet som miljösynpunkt. De 

kallbadhus som planerats att byggas, på andra platser, de senaste åren har haft en 

kostnadsbild på ca 10 miljoner kronor. Förvaltningen ser möjligheter att genomföra 

förslaget inom ramen för den visionsbild som tagits fram för Betarsjön i Junsele. 

Visionsbilden har tagits fram av projektet Arena Höga Kusten Inland tillsammans med 

lokala företagare. I den visionsbild som tagits fram finns en badplats redan identifierad 

som också skulle kunna nyttjas som ett kallbadhus under vintern.  

Med tanke på de stora investeringar som planeras i Junsele framöver kan det finnas 

möjligheter att hitta extern finansiering för byggandet av nya aktiviteter, såsom ett 

kallbadhus. Ett sådant skulle öka nyttjandet av området året runt och bidra till att stärka 

besöksnäringen i regionen. Arbetet med att förverkliga visionen pågår just nu och 

förhoppningen är att den första delen ska kunna genomföras under 2023. Förvaltningen 

anser därför att medborgarförslagets intention ska tas med i arbetet med att förverkliga 

visionen för Betarsjön.  

 

Förslag till beslut under mötet 

Johan Andersson yrkade att kommunen avsätter 50 000 kr från särskilda satsningar till 

den nystartade föreningen för kallbadare i Sollefteå kommun. Detta för att främja 

folkhälsan och stimulera kallbadande i föreningens regi.  
 

 

 

Protokoll KS 2022-12-06
(Signerat, SHA-256 E5873B49733BC93895D3CDCD46B3D6DE127A11C81D06683057C240712BA4FC56)

Sida 24 av 34



 25 (33) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-12-06 

 

 

 

Beslutsunderlag  

Medborgarförslag, Maria Mattsson – KS/235/2022-1 

Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS/235/2022-3 

Muntligt yrkande, Johan Andersson 
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§ 204 Dnr KS/211/2019  

 

Svar motion: Körlektioner för elever på Sollefteå gymnasium 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta   

 

- att avslå motionen  

- att i enlighet med motionens anda besluta att införa 10 gratis lektioner och 

körkortsteori för elever inom vård- och omsorgsprogrammets årskurs 3 som 

nyttjar anställningsgarantin.  

 

Ärendebeskrivning 

År 2019 inlämnade Socialdemokraterna en motion att avsätta medel för att erbjuda 

samtliga elever på Sollefteå gymnasium10 körlektioner samt teoripaket. Motionen 

återremitterades av fullmäktige med uppdraget att utreda vilka effekter införandet skulle 

ha gällande rekrytering av elever till Sollefteå gymnasium samt hur anställningsbarheten 

för elever på Sollefteå gymnasium kunde påverkas.  

 

Förvaltningens bedömning  

Socialdemokraterna har i en motion föreslagit att medel ska avsättas för att möjliggöra att 

alla elever på Sollefteå gymnasium erbjuds 10 körlektioner och ett teoripaket.  

Skollagen medger inte möjlighet att införa en generell körkortsutbildning som en del av 

gymnasieutbildningen. I gymnasieskolan finns examensmål som regeringen har fastställt 

för de olika programmen. När det gäller förarutbildning inom gymnasieskolan har 

regeringen tydliggjort att körkortsutbildning inte är det primära uppdraget för 

gymnasieskolan. Med andra ord är det endast elever som har ett tydligt behov av 

traktorkort eller körkort och yrkeskompetensbevis för sin framtida yrkesroll som har 

möjlighet att tillgodogöra sig dessa kunskaper och färdigheter inom gymnasieskolan. 

Att erbjuda körkortsutbildning som inte har relevant koppling till utbildning måste 

bedömas ligga i gränslandet i vad kommunallagens andra kapitel medger. Då 

körkortsutbildning inte primärt är ett ansvar för Sveriges kommuner. Kommunen måste 

därmed kunna motivera varför just en grupp invånare (gymnasielever) ska ha denna 

förmån då den inte är en del av den ordinarie utbildningen.  

 

Ekonomi  

Förvaltningen ser två huvudalternativ, att erbjuda körkortsutbildning i egen regi eller att 

upphandla uppdraget.  

Motionen vill avsätta medel från 2020 årsbudget för att samtliga elever i gymnasiet ska 

kunna erbjudas 10 körlektioner och ett teoripaket. Den 27 september 2022 fanns 604 

inskrivna elever på Sollefteå gymnasium vilket med dagens marknadspriser skulle det 

innebära att 5,2 miljoner kronor behöver avsättas i 2023 års budget för att uppfylla det 

motionen anför.   
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Vid en upphandling skulle priset kunna förhandlas nedåt på grund av mängden, men 

också öka beroende på vilka ytterligare krav som ställs i upphandlingen. 

Skall erbjudandet finnas kvar även efterföljande år skulle kostnaden motsvara ca 2 

miljoner kronor per år för varje ny årskull som träder in på gymnasiet.  

Det andra alternativet är att skolan bygger upp en egen organisation för ändamålet, med 

andra ord anställer körskollärare och bedriver utbildningen inom egen regi. Kostnaden för 

detta skulle då motsvara ca 2 miljoner kronor (ca 4 helårsanställda).  

 

Undanträngningseffekter och konkurrenspåverkan 

I Sollefteå kommun finns idag två trafikskolor och oavsett vägval finns risk för 

undanträngningseffekter och konkurrenspåverkan.  

Väljer kommunen att genomföra körlektioner och teoriutbildning i egen regi innebär det 

att en stor andel av trafikskolornas kunder övertas av kommunen, risk finns att 

kommunen konkurrerar ut eller orsakar ekonomisk skada på existerande trafikskolor.  

Väljer kommunen att upphandla finns det en risk att den trafikskola som förlorar 

upphandlingen drabbas oproportionerligt stort. Vid en större upphandling som denna 

finns chansen att uppdraget kommer att locka till sig andra aktörer än enbart de lokala. 

Vid en upphandlingsförfarande går det inte att lämna några garantier att en lokal aktör 

skulle vinna uppdraget. 

 

Beslutsunderlag 

Motion, Socialdemokraterna i Sollefteå – KS/211/2019-1 

Protokoll Kommunfullmäktige 2020-02-24 § 11 – KS/211/2019-7 

Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS/211/2019-8 
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§ 205 Dnr KS/336/2022 

 

Katalysator för landsbygdsutveckling och attraktivare centrum 
2023 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att avsätta 1 200 000 kr från särskilda satsningar till landsbygdsatsningen, 

katalysator för landsbygdsutveckling och attraktivare centrum för att stärka 

attraktionskraften i hela Sollefteå kommun 

 

- utvärdering av satsningen ska ske till kommunstyrelsen i form av en 

processrapport senast i november 2023 

 

- avsätta 200 000 kr ytterligare till centrumutveckling i Sollefteå, pengarna ska tas 

från årets resultat 

 

Ärendebeskrivning 

Johan Andersson (C), Birgitta Häggkvist (Vi), Kjell-Åke Sjöström (V), Maria Wennberg 

(C) samt Roger Johansson (Vi) har gemensamt den 29 november 2022 lämnat en 

skrivelse där de framför följande. 

 

Mer än hälften av Sollefteås kommuninvånare bor på landsbygden runt om i hela 

kommunen. Vi vet att det engagemang och den glöd som finns runt om hos våra invånare, 

föreningsaktiva och företagare är avgörande för att Sollefteå kommun ska kunna 

utvecklas och växa i alla dess delar framåt. Landsbygdsutveckling handlar för oss väldigt 

mycket om att ge förutsättningar för människor att leva, växa, arbeta och bo i hela 

kommunen. En grundläggande samhällsservice i hela kommunen är avgörande och för 

oss är beslut som decentraliserar en självklarhet. En grundläggande samhällsservice kan 

kommunen säkra genom att bland annat satsa på de mindre skolorna på landsbygden, en 

äldreomsorg i hela kommunen, stötta mindre lanthandlare och säkerställa att 

föreningslivet har förutsättningar att bedriva sina verksamheter som spänner över alla 

åldrar och grupper. 

 

Vi vet att civilsamhället gör ett fantastiskt arbete för en levande landsbygd i hela 

kommunen. Här finns idéerna, initiativkraften och engagemanget för att lyfta just sin 

bygd en nivå till. Vi vill stötta och uppmuntra den kraften ytterligare. Detta för att 

uppmuntra det demokratiska arbetet i våra bygder runt om i kommunen och stimulera till 

attraktionsskapande. 

 

Det är också viktigt att centralorternas stråk i hela kommunen upplevs som attraktiva, 

välkomnande och inbjudande för besökare och kommuninvånare. För oss är det viktigt att 

vi höjer attraktionskraften och skapar ökad trivsel i centrum på berörda orter. Behoven ser 
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olika ut i Näsåker, Junsele, Ramsele, Långsele och Sollefteå och man bör därför få 

prioritera medlen utifrån vad som passar bäst för just den bygden. 

 

2023 går vi in i en ny LEADER-period där det finns goda möjligheter att växla upp dessa 

medel och starta projekt som kommer kunna gynna kommunen som helhet, stimulera till 

inflyttning och utveckla kommunen framåt. Vi gör därför detta i samverkan med 

LEADER-Höga Kusten som kommer anordna två informationsmöten, på två olika orter, 

för alla berörda bygder och föreningar. Detta för att bland annat inspirera bygderna att 

lyfta sina utvecklingsplaner som tagits fram via LUS-projektet (Lokal Utveckling 

Sollefteåbygden) en nivå till. 

 

Medlen innebär en utbetalning av 100 000 kr per bygd. Avgränsningen består i att det går 

till en förening i de bygder som har en skola, förskola eller ett äldreboende (särskilt 

boende). Detta då vi vill poängtera vikten av våra mindre byar och samhällen och våra 

centrum i centralorterna. De bygder som omfattas av satsningen är därmed, Österforse, 

Graninge, Helgum, Edsele, Resele, Ed, Boteå, Näsåker, Junsele, Ramsele, Långsele och 

Sollefteå. 

 

Katalysatorpengarna ska företrädesvis användas till att växlas upp med projektmedel så 

som exempelvis LEADER-medel, andra projektmedel eller bygdemedel. Vi vet att en 

egeninsats med 100 tkr från en förening kan rendera i riktigt stora och givande satsningar 

och projekt. Fokus ska ligga på långsiktighet och strategiska satsningar som ska gynna så 

många som möjligt i bygden och leda till attraktivare bygder i vår kommun, att leva, bo 

och verka i. Dialog förs med respektive bygd om vilken förening som skall mottaga 

medlen. Samarbete och samordning mellan föreningarna i respektive bygd förordas och 

det kan skilja sig mellan bygderna vilken typ av förening som passar bäst i respektive 

bygd. 

 

Vi föreslår med anledning av ovan, kommunstyrelsen besluta: 

- att avsätta 1 200 000 kr från särskilda satsningar till landsbygdsatsningen, 

katalysator för landsbygdsutveckling och attraktivare centrum för att stärka 

attraktionskraften i hela Sollefteå kommun.  

 

Förslag till beslut under mötet 

Ulf Breitholtz yrkade att en återkoppling kring utfallet av satsningen ska ske till 

kommunstyrelsen i form av en processrapport senast i november 2023. 

 

John Åberg och Mikael Sjölund yrkade att ytterligare 200 000 kr ska avsättas till 

centrumutveckling i Sollefteå då betydligt fler kommunmedborgare bor i det området 

jämfört med övriga områden. Pengarna ska tas från årets resultat. 

 

Beslutsunderlag 

Initiativärende – KS/336/2022-1 

Muntligt yrkande, Ulf Breitholtz  

Muntligt yrkande, John Åberg och Mikael Sjölund 
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§ 206 Dnr KS/7/2022 

    

Delgivningar 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

- att delgivningarna läggs till handlingarna. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delgivningar lämnats: 

 

- Protokoll från uppföljningen av kommunens uppgifter gällande krisberedskap och 

civilt försvar 

- Beslutsexp. Ånge kommun – Antar revidering av förbundsordning för 

Kollektivtrafikmyndigheten 

- Regionens yttrande över kommunalförbundets förslag till ny förbundsordning och 

samarbetsavtal mellan medlemmarna 

- Delårsbokslut per 2022-08-31 Kommunalförbundet partnerskap Inland – Akademi 

Norr 

- Regionens remissvar – KTM förslag, Regionalt trafikförsörjningsprogram 2023-

2030 

- RVN yttrande över remiss – Kollektivtrafikmyndighetens förslag till regionalt 

trafikförsörjningsprogram 2023-2030 

- Öppet brev angående planerad vätgasfabrik från Naturskyddsföreningen 

Västernorrland och Nipakademin 

- Svarsbrev till Naturskyddsföreningen Västernorrland och Nipakademin angående 

planerad vätgasfabrik  
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§ 207 Dnr KS 6/2022 

 

Delegeringsbeslut 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

- att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 

redovisning: 

 

Färdtjänst och riksfärdtjänst för perioden 2022-11-01 – 2022-11-15, KS/301/2022-1 
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§ 208 Dnr KS 97/2022 

 

Uppföljning: stöd till föreningar med anledning av ökad inflation 
och kriget i Ukraina  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

  
 

- att bevilja Flyktingrådet, ansökan genom Forum Junsele, 55 000 kr 

- att i övrigt godkänna nedanstående modell för hantering av föreningsbidrag med 

förändringen att grundbidraget fastställs till 6 050 kr 

- att bevilja att 100 000 kr från ID 81801 tillförs till det redan beslutade 500 000 kr 

från ID 81256. 

- att stödet ska betalas ut under 2022. 

Ärendebeskrivning 

Den 11 oktober fattade kommunstyrelsen beslut om att inrätta ett särskilt föreningsbidrag 

med anledning av kostnadsökningar i samband med hög inflation och kriget i Ukraina. 

Summan som anslogs var 500 000 kr. Totalt inkom 60 ansökningar från föreningar i hela 

Sollefteå kommun för över 2,2 miljoner kronor.  

 

Förvaltningens bedömning  

Detta är det tredje liknande stödpaketet som Sollefteå kommun tagit fram för 

föreningslivet.  

 

Denna omgång sökte 60 föreningar stöd till ett värde som översteg 2,2 miljoner kronor. 

Omfattningen av ansökningarna har varierat stort och medianen för ansökningarna ligger 

på 35 000 kr.  

 

Föreningarna har inkommit med vilka åtgärder de vidtagit och vilka de avser vidta för att 

hantera de ökade kostnaderna. Genomgående är att de flesta föreningar gjort olika typer 

av investeringar och insatser för att minska elförbrukning samt att de söker medel för att 

undvika att behöva höja sina avgifter.  

För att kunna hantera den stora mängden ansökningar har förvaltningen utvecklat en 

modell för att hantera ansökningarna. Modellen står på tre ben,  

- Grundbidrag, alla föreningar får ett grundbidrag motsvarande 6 700 kr. 

- Barn- och ungdomsverksamhet, föreningar med en stark barn- och 

ungdomsverksamhet med fokus på rörelse och hälsa får ett tillskott på 5 500 kr.  

- Rörligdel, utöver detta införes en rörligdel som baseras på det kvarvarande 

beloppet när grundbidrag och stödet för barn- och ungdomsverksamhet delats ut. 

Den rörliga delen motsvara en procentsats (ca 4%) på det sökta beloppet. Här har 

förvaltningen satt ett max tak på 50 000 kr, vilket innebär att en förening som 

mest kan få 1 800 kr från denna pott.  
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Syftet är att skapa en så stor rättvisa som möjligt men också samtidigt premiera de 

föreningar som till stor del har verksamhet riktat mot barn- och ungdomar.   

Konsekvensen bli att alla föreningar som sökt mindre summor får fullersättning samt att 

det maxbelopp som betalas ut till föreningar som i jämförelse sökt mycket pengar 

kommer att uppgå till 14 000 kr.  

 

Ekonomiska konsekvenser 

Det totala stödet uppgår till 600 257 kr. Kommunstyrelsen har redan anslagit 500 000 kr 

från ID 81256 (pott särskilda satsningar). Förvaltningen föreslår att stödet höjs med 

ytterligare 100 000 kr och att medel hämtas från ID 81 801 (Landsbygds satsning). 

Förvaltningen anser att omprioriteringen är motiverat med tanke på den stora mängd av 

ansökningar som kommer från föreningar utanför tätorten.  
 

Förslag till beslut under mötet 

Ulf Breitholtz yrkar att Flyktingrådet, som lämnat ansökan genom Forum Junsele, ska få 

hela det ansökta beloppet med 55 000 kr då de är den enda föreningen bland de som sökt 

bidrag som bedriver verksamhet direkt riktad till flyktingar och stöd till befolkningen i 

Ukraina. Detta ska göras genom en omfördelning av avsatta medel och innebär en 

sänkning av grundbidraget för övriga föreningar med ca 650 kr till ca 6 050 kr per 

förening.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS/97/2022-15 

Sammanställning av ansökningar – KS/97/2022-16 

Muntligt yrkande, Ulf Breitholtz 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt 

förvaltningsyttrandet eller enligt förslag från Ulf Breitholtz. Finner att Kommunstyrelsen 

beslutar enligt Ulf Breitholtzs förslag. 
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Datum 2022-12-06 


 


Tid Kl. 08:30 – 14:30 


 


Plats A-salen 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 


Övriga   


Närvarande Anna-Maria Andersson, sekreterare, §§ 192 – 208 


 Lars-Olof Wengelin, förhandlingschef, §§ 192 – 208 


 Mikael Näsström, vd Energidalen § 192 


 Örjan Abrahamsson, skolchef § 192, 197 


 Anders Åkerman, verksamhetschef gymnasiet, § 197 


 Magnus Nilsson, rektor gymnasiet, § 197 


   


  


 


  


 


  


  


 


  


       


     


Underskrifter Sekreterare  .....................................................................    


  Anna-Maria Andersson §§ 192-208 


 
 Ordförande  .....................................................................     


  Johan Andersson (C) §§ 192-208 


  


  Justerare ……………………………………………  


  Åsa Sjödén (S) §§ 192-208 


 
  


 
 


   
 


Bevis om justering 


 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala 


anslagstavla, www.solleftea.se  
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Närvaro- och tjänstgöringslista 


Namn När- 


Varo 


Tjg. 


ers. 


Jäv Reservation Anteckning 


§  
193 


§ 
 


§  §  
 


§ 
 


    
 


Ledamöter 


Johan Andersson (C) X           Ordförande 


Maria Wennberg (C) X            


Therese Kårén (C) X            


Birgitta Häggkvist (VI) ---            


Ulrika Bergman (VI) X            


Roger Johansson (VI) X            


Kjell-Åke Sjöström (V) X            


Ulf Breitholtz (V) X            


John Åberg (S) X            


Åsa Sjödén (S) X           Justerare 


Tommy Svensson (S) X            


Mikael Sjölund (S) X            


Lillemor Edholm (S) X            


Vakant (S) ---            


Roger Westerlund (-) X            


Ersättare 


Joel Ölund (C) X  X         Jäv § 193 


Monica Tirri (C) X            


Jerry Mähler (C) X            


Jörgen Åslund (VI) X X          
Ersätter Birgitta 


Häggkvist 


Maria Eriksson (VI) X           
Ej närvarande vid 


information av Mikael 
Näsström 


Inger Fängström (V) ---            


Marie Hansson (V) X           
Ej närvarande vid 


information av Mikael 
Näsström 


Åsa Nilsson (S) X X          Ersätter vakans (S) 


Susanne Lindahl (S) X            


Morgan Nordin (S) X            


Ilkka Laamanen (S) X            


Jack Åkerlund (S) ---            


Lena Asplund (M) X            


Sven-Erik Ragnarsson(-) X           
Endast närvarande vid 


informationspunkterna 


Linus Källgren (-) ---            
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Val av justerare 


Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet.  


 


 


Fastställande av dagordning 
Ärende 14, Förordnande av kommundirektör 2023-2027, utgår. 


Dagordningen fastställs. 


 


 
 


Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 


 


- Utskottet för Vård och omsorg 2022-11-17 


- Utskottet för Unga och Lärande 2022-11-16 


- Samhällsutvecklingsutskottet 2022-11-14 


- Utskottet för Unga och Lärande 2022-12-06 


 


Läggs till handlingarna. 
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§ 192 Dnr KS/5/2022 


 
Muntliga informationer 
 
Beslut 
Informationerna noteras. 


 


Ärendebeskrivning 


Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  


Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 


 


Örjan Abrahamsson, skolchef 


Informerar om:  


• Budgetarbetet pågår. Det kommer att vara stora kostnadsökningar under 2023 men 


förhoppningsvis når man en budget i balans.  


 


• Det har inkommit klagomål på luften i Rödstaskolan. Mätningar är gjorda utan att 


några problem har hittats. Ytterligare, fördjupade, mätningar ska göras och 


luftrenare ska sättas in. 


 


• Nyanställning av biträdande rektor på Nipanskolan är klar. Det blir Åsa Sjödén 


som börjar den 2 januari 2023. 


 


Lars-Olof Wengelin, förhandlingschef 


Informerar om:  


• Det kommer att vara ett fjärrvärme stopp på ett antal adresser den 12 december då 


leverantören Adven ska jobba med att ansluta fler kunder. 


 


• Från den 5 december kommer parkeringsplatserna vid gamla badhustomten att 


stängas av då förberedande arbete inför bygget av hyresrätter påbörjas. 


 


• Kommunen genomför en medarbetarundersökning bland alla tills vidare och 


visstidsanställda. Resultatet ska redovisas i slutet av året och under början av nästa 


år ska arbetsgrupperna jobba tillsammans med de åtgärder som behövs. 


 


Mikael Näsström, vd Energidalen 


Informerar om: 


 


• På måndag går detaljplanen för Hamreområdet ut för samråd och 


kommunmedborgarna ges sex veckor att tycka till om planen. Detaljplanen ska 


fungera för alla sorter av industri. Förhoppningen är att den nya detaljplanen 


vinner laga kraft i juni 2023. 


 


• Samtal pågår med vindkraftföretag kring etableringar som beslutats tidigare. 


Företagen vill få hjälp med att hitta kontaktytor med lokala entreprenadföretag, 
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lösa boendefrågan och få in kunskap kring återbetalningssystem till bygden. Just 


nu söks också driftspersonal till de vindkraftsparker som hunnit längre i 


etableringen och snart ska vara i bruk. 


 


• Dialog pågår med Svenska kraftnät kring behovet av el, utbyggnad av kraftnätet 


samt förmågan att ändra strömmarna i befintligt nät. Kommunen hjälper dem med 


lokal- och personalfrågor. Då den norska koncernledningen beslutat att Statkraft 


ska expandera i Sollefteå hjälper kommunen också dem för att locka rätt 


kompetens till området. 


 


• Forskningsprojektet FFR hydropower pågår fortfarande och syftar till att utvärdera 


om det går att skapa systemtjänster med batterier eller kondensatorer i kraftverket 


vid Sollefteåforsen. 


 


• Status för bredbandsutbyggnaden i kommunen redovisades. Kommunen har flera 


projekt på gång varav några håller på att slutföras och ska driftsättas inom kort. På 


grund av duktiga lokala entreprenörer har kostnaden för några av projekten blivit 


lägre än budgeterat.  


Projekten finansernas på olika sätt, bland annat genom bygdemedel, bidrag via 


Post- och telestyrelsen (PTS) samt via EU medel. Open infra har beviljats stöd 


från PTS till 4 områden, Edsele, Björksjön, Källsjön och Forsmo-Resele. Vi 


hoppas att de fullgör de utbyggnader som de aviserat om.  
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§ 193 Dnr KS/292/2022 


 


Anmälan ej bygglovspliktig åtgärd: Gårdnäs 1:16 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


- att avslå anmälan om ej bygglovspliktig åtgärd för upplag av max 9 900 ton på 


GÅRDNÄS 1:16, Altins Trafik AB (org. nr: 556277-4652) 


 
Ärendebeskrivning 


Den 28 juni 2022 lämnade Altins Trafik AB in en ansökan om att lagra sand från en täkt 


på Övergård och eventuellt i framtiden krossmateriel från andra täkter till en storlek av 


max 9 900 ton. 


 


Förvaltningens bedömning 


Miljö och byggenheten bedömer att platsen för sökt upplag är olämplig enligt 2 kap. 5 § 


PBL (2010:900).   


 


Gårdnäs 1:16 har sedan tidigare haft ett täkttillstånd, täkten har inte längre ett aktivt 


tillstånd och anses därför avslutad. Efter att en täkt har avslutats ska marken bedömas som 


jungfrulig trots att den inte är återställd.   


 


Då det mesta av marken i dagsläget inte har vegetation utan är blottlagd så är risken att 


grundvattnet skadas vid ett eventuellt läckage av petroleumbaserade vätskor i samband 


med arbeten med lastning och lossning. Materialet som upplaget ska bestå kommer inte 


endast från detta täktområde utan även från andra platser i kommunen vilket är olämpligt.   


 


Experter på täktverksamhet och vad som är lämpligt att ha som upplag på denna plats har 


fått remiss och yttrandena finns i sin helhet som bilaga 1, 2 och 3. Även platsbesök har 


skett. En summering av detta är att både miljöinspektör på kommunen och länsstyrelsen 


som tillsynsmyndighet anser att platsen är olämplig.  


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Jörgen Bystedt och Mari Söderlund – KS/292/2022-1 


Skrivelse, Miljö- och hälsoskyddsinspektör Hanna Vörman 


Tjänsteanteckningar från Länsstyrelsen  


Foto  


Protokoll Samhällsutvecklingsutskottet 2022-11-14 § 57 – KS/292/2022-2 


 


 


 


 


Skicka till 


Miljö- och byggenheten som expedierar det till sökande 
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§ 194 Dnr KS/311/2020 


 


Antagande detaljplan del av Hågesta 3:11 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att anta detaljplanen för del av Hågesta 3:115 - Verksamhetsområde: besöksan-


läggning och sällanköpshandel 
 


Ärendebeskrivning 


Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för verksamheter, sällanköpshandel och 


besöksanläggningar och därmed utveckla det befintliga handels- och verksamhetsområdet 


på Hågesta. Planen innebär att ett obebyggt område kan tas i anspråk för verksamheter, 


besöksanläggningar och handel, utom handel med livsmedel. 


 


Planförslaget har varit på samråd under tiden 19 maj till 10 juni 2022. Planförslaget 


skickades till samtliga enligt fastighetsförteckning och sändlista. Planhandlingar fanns 


även att ta del av på kommunens hemsida samt på miljö- och byggenheten i Sollefteå 


kommunhus. 


 


Under samrådstiden kom det in åtta skriftliga yttranden. Framföda synpunkter vid 


samrådet finns redovisade i en samrådsredogörelse. 


Planförslaget har varit utställt för granskning under tiden 8 augusti till 22 augusti 2022. 


Planförslaget skickades till samtliga enligt fastighetsförteckning och sändlista.  


 


Under granskningstiden har handlingarna även funnits tillgängliga på kommunens hemsida 


samt på miljö- och byggenheten i Sollefteå kommunhus. Underrättelse om granskningen har 


funnits på kommunens anslagstavla och meddelande om underrättelsen har skickats till 


samtliga enligt fastighetsförteckning. 


 


Sju skriftliga yttranden kom in under granskningstiden. Framförda synpunkter från 


granskningen finns redovisade i ett separat granskningsutlåtande. 


 


Förvaltningens bedömning 


Förvaltningens bedömning är att marken är lämplig för bebyggelsen som föreslås och 


anser att upprättandet av ny detaljplan för rubricerat område är utfört i enlighet med 


uppdraget. Med detta är förvaltningens bedömning att kommunstyrelsen kan godkänna 


förslag till beslut om antagande av detaljplanen. 


 
Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 


Kostnaden för detaljplanens framtagande kommer att debiteras sökanden enligt upprättat 


planavtal. 
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Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande med antagandehandling, planbeskrivning, samrådsredogörelse, 


granskningsutlåtelse samt plankarta, Fanny Sundelin – KS/311/2020-17 


Protokoll Samhällsutvecklingsutskottet 2022-11-14 § 55 – KS/311/2020-18 


 


 


 


 


Skicka till 


Hågesta Fastighets AB 


Hågesta 7 


881 41 Sollefteå 
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§ 195 Dnr KS/294/2022 


 


Avgift för anslutning av sprinklersystem 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta  


 


- att anta en ny avgift för anslutning av sprinklersystem till den allmänna  


VA-anläggningen. 


 


 


Ärendebeskrivning 


Sollefteå kommun har under senare tid tagit emot begäran om anslutning av sprinkler-


system i ett flertal fastigheter. Detta är inget som i normala fall skall tillgodoses av VA-


huvudmannen. Det finns emellertid krav från Brandskyddsmyndigheten att sprinkler skall 


kopplas in som säkerhet för de boende. I de fall det inte kan tillgodoses på annat sätt kan 


det anslutas till befintlig VA-anläggning om de tekniska förutsättningarna finns och att 


dricksvattenförsörjningen inte påverkas negativt. 


 


En årlig avgift för denna anslutning skall i varje enskilt fall debiteras med 10 000 kr/år av 


VA-huvudmannen. Denna avgift är i jämförelse liknande som flera andra kommuner i 


Sverige.  


 


Avgiften motiveras med att VA-huvudmannen får ökade kostnader för att bl.a. hålla 


högre dimension på ledningsnätet än annars motiverat. Detta för att upprätthålla rätt tryck 


och flöde i anläggningen.  


 


Vidare för att handlägga, utreda och beräkna samt att följa upp funktionen och kontrollen 


av anläggningen samt vid behov renspola ledningar. All information och tekniska 


förutsättningar finns detaljerat i de avtal som skrivs med respektive fastighetsäg  


 


Beslutsgång 


Kommunfullmäktige 2022-12-19 


 
Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Carina Nilsson och Åke Gullersbo – KS/294/2022-1 


Protokoll Samhällsutvecklingsutskottet 2022-11-14 § 58 – KS/294 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Tekniska enheten 
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§ 196 Dnr KS/294/2022 


 


Svar på medborgarförslag: Multiarena till Långsele skola 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta  


 


- att anse medborgarförslaget besvarat. 


 


 


Ärendebeskrivning 


Linda Svensson har lämnat in ett medborgarförslag om att tillskapa en multiarena vid 


Långsele skola. 


 


Förvaltningens bedömning 


Under våren 2022 inledde förvaltningen ett samarbete med Långsele AIF om att rusta upp 


och snygga till Långsele. Som en del av detta pågår arbetet med att sätta upp en multirink 


i Långsele.  Förvaltningen har sökt bygdeavgiftsmedel för detta ändamål och Långsele 


AIF avser söka finansiering hos Riksidrottsförbundet. Totalt beräknas multirinken att 


kosta ca 900 000 kr med ambitionen att den ska stå färdig under våren 2023. 


 


 


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag från Linda Svensson – KS/147/2022-1 


Protokoll Kommunfullmäktige 2022-04-25 § 30 – KS/147/2022-2 


Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS/147/2022-3 


Protokoll Samhällsutvecklingsutskottet 2022-11-14 § 59 – KS/147/2022-4 
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§ 197 Dnr KS/187/2022 


 


Återremiss: El- och energiprogrammet – inriktning automation  
 


Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 
- att fr.o.m. läsåret 2023/2024 erbjuda inriktningarna ”Elteknik” och ”Automation” på 


El- och energiprogrammet vid Sollefteå gymnasium  


 


- att inleda ett samarbete med Jokkmokks gymnasieskola som innebär att elever som 


vill studera inriktningen ”Energiteknik” studerar årskurs 1 vid Sollefteå gymnasium 


och årskurserna 2 och 3 i Jokkmokk  


 


- att skolan tillsammans med branscherna samverkar kring ett utbud av 


fördjupningskurser på El- och energiprogrammet som svarar mot branschernas behov 


 


Ärendebeskrivning  


Kommunstyrelsen beslutade ”att återremittera ärendet för vidare utredning gällande 


ekonomiska konsekvenser samt underlag och inspel från bransch- och programråd som 


förtydligar behov och förutsättningar för drift av de två inriktningarna Elteknik och 


Automation”. 


 


Vi kan konstatera att Sollefteå gymnasium inte kommer att kunna erbjuda inriktningen 


Energiteknik i egen regi. Bakgrunden till det är dels att man inte lyckats med att rekrytera 


lärare med rätt kompetens för inriktningen, dels på att inte heller branschen kan ta ansvar för 


att genomföra inriktningen. Vidare finns det heller inte läromedel att tillgå. 


 


Då har frågan om ett samarbete med Jokkmokk gymnasium aktualiserats. Jokkmokk ställer 


sig positiva till ett sådant samarbete. Ett samarbete som då innebär att eleverna studerar det 


första året vid Sollefteå gymnasium och de avslutande två i Jokkmokk. Det innebär också att 


det är i Jokkmokk som eleverna tar sin gymnasieexamen. 


 


Skolan har, tillsammans med branschen, fortsatt att diskutera möjligheterna till att utveckla 


El- och energiprogrammet. Diskussionerna har syftat till att programmet ännu bättre ska svara 


mot de kompetensbehov som branscherna har. I dessa samtal har frågan om att kunna öppna 


inriktningen Automation tagit form. Här ser skolan goda möjligheter att kunna starta en sådan 


inriktning. Man bedömer att det finns flera yrkesverksamma inom branschen som har den 


kompetens som efterfrågas för att kunna arbeta som lärare på inriktningen. Det finns också en 


helt annan tillgång på läromedel. 


 


Slutligen så har det i dialogen med branschen tydligt framkommit att det finns kurser inom 


programmets olika inriktningar som branschen anser vara intressanta. Dialogen har lett till att 


skolan och branschen är överens om att samråda kring vilka fördjupningskurser som eleverna 


erbjuds inom programmets inriktningar. Detta inflytande sker i form av samråd på El- och 


energiprogrammets programråd. 
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Förvaltningens bedömning 


När det gäller inriktningen Energiteknik och ett samarbete med Jokkmokk så är det något som 


förvaltningen ser positivt på. Trots att det långa avståndet mellan orterna Sollefteå och 


Jokkmokk kan utgöra ett hinder. 


 


Att i ett sådant läge kunna erbjuda inriktningarna Automation och Elteknik vid Sollefteå 


gymnasium samt inriktningen Energiteknik i samarbete med Jokkmokk bedömer 


förvaltningen som mycket positivt. 


 


Ovanstående innebär även att skolan tillsammans med branschen, samråder kring vilka 


fördjupningskurser som Sollefteå gymnasium ska erbjuda eleverna på programmet.  


Genom beslutet tar huvudmannen hänsyn till såväl branschens behov och önskemål som 


skolans möjligheter. 


 


Ekonomiska konsekvenser 
Förvaltningen bedömer att den beskrivna förändringen, dvs. att starta inriktningen 


Automation samt att inte erbjuda inriktningen Energiteknik, endast kommer att ha marginell 


påverkan ur ett ekonomiskt perspektiv. 


 


De investeringar som behöver göras är i samma storlek som de investeringar som de uteblivna 


investeringarna som inriktningen Energiteknik annars skulle ha krävt. Dessa investeringar 


ryms inom tilldelad investeringsbudget. 


 


De kurser som kommer att erbjudas på inriktningen Automation kan genomföras av befintliga 


lärare på programmet och med hjälp av nyrekrytering. Ur ett ekonomiskt perspektiv kommer 


en sådan rekrytering inte att medföra högre kostnader än vad som varit fallet om vi lyckats 


rekrytera till inriktningen Energiteknik. 


 


Förvaltningen bedömer att den beskrivna förändringen påverkar ur ett ekonomiskt perspektiv 


endast marginellt. De kurser som kommer att erbjudas är kurser som antingen kan erbjudas av 


programmets lärare eller i enstaka fall köpas in. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Anders Åkerman och Örjan Abrahamsson – KS/187/2022-5 


Bilaga, Anders Åkerman och Benny Stenström – KS/187/2022-6 


Protokollsutdrag Utskottet för unga och lärande, 2022-12-06 § 66 – KS/187/2022-7 


Muntlig föredragning, Örjan Abrahamsson, Anders Åkerman och Magnus Nilsson 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Örjan Abrahamsson, skolchef  
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§ 198 Dnr KS/106/2018 


 
Förlängning av hjälpmedelsavtal 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


- att förlänga nuvarande avtal gällande hjälpmedelssamverkan mellan regionen och 


kommunen under perioden 2023-01-01 – 2023-12-31. 


 


Ärendebeskrivning 


Länets sju kommuner och Region Västernorrland samverkar kring hjälpmedel och 


innevarande avtal har förlängts vid två tillfällen. Social ReKo:s beredningsgrupp 


har arbetat och arbetar fortfarande med processen kring ett nytt avtal.  


Arbetsprocessen har innehållit omvärldsbevakning i några andra regioner och 


kartläggning av de juridiska villkoren för samverkan utifrån förändringar i 


Kommunallagen 2018 samt konkurrenslagstiftningen. Därutöver har det genom-


förts en kartläggning över vad de olika vårdgivarna har för synpunkter på nuva-


rande avtalskonstruktion och förslag till förbättringar har tagits fram. Berednings-


gruppen har därefter tagit ställning kring den fortsatta processen och har en 


samlad uppfattning om behovet av att göra mer genomgripande förändringar i det 


dokument som ska ersätta nuvarande avtal.  


 


En gemensam avsiktsförklaring gällande synen på hjälpmedel har tagits fram och 


beslutats. Ett förslag till reviderat uppdrag och rollbesättning för Hjälpmedels-


kommittén och uppdraget som hjälpmedelssamordnare har tagits fram och ska 


remissas inom kort. Tyvärr kvarstår väsentliga delar i avtalsarbetet för att kunna 


slutföra och fatta beslut om tecknande av ett nytt avtal. Den 7 oktober hade Social 


ReKo:s beredningsgrupp sammanträde och då redovisades följande: 


• Kommunerna behöver ytterligare tid för att fånga sina behov av sam-


verkan (tjänster och produkter) 


• Kommunerna lämnade besked om vilket utökat åtagande de kan tänka sig 


ta ansvar för i ett kommande avtal. Beroende på omfattning och innehåll i 


detta åtagande är det sannolikt att Region Västernorrland behöver avveckla 


service/tjänster och kommunerna behöver planera och organisera sig kring 


sitt utökade åtagande 


• Mot bakgrund av den ambitionshöjning som pågår kring höjd beredskap 


och krig, behöver även ett säkerhetskyddsavtal kopplas till samverkans-


avtalet om hjälpmedel. 
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Bedömning 


Den samlade bedömningen är att dessa kvarstående aktiviteter inte kommer att 


hinna genomföras och förberedas inför kommande årsskifte då nuvarande avtal 


går ut och därför är förslaget att förlänga nuvarande avtal till 2023-12-31. 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår utskottet för vård och omsorg att föreslå kommunstyrelsen besluta 


att förlänga nuvarande avtal gällande hjälpmedelssamverkan mellan regionen och 


kommunen under perioden 2023-01-01 – 2023-12-31. 


 


Beslutsunderlag 


Protokoll Utskottet för vård och omsorg, 2022-11-16 § 73 – KS/106/2018-3 


Förvaltningsyttrande, socialchef Ann-Katrin Lundin – KS/106/2018-2 


Nuvarande samverkansavtal från 2018 – KS/106/2018-1 
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§ 199 Dnr KS/185/2022 


 
Graningebyn – överenskommelse om fortsatt intraprenad 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  


- att godkänna upprättad överenskommelse med intraprenad Graningebyn för åren 


2023 – 2025, med möjlighet till två års förlängning, utan att nytt avtal behöver 


upprättas 


- att överenskommelsen undertecknas av kommunstyrelsens ordförande  


 
   


Ärendebeskrivning 


Nuvarande överenskommelse mellan kommunstyrelsen och intraprenad Graningebyn 


gäller till och med 2022-12-31. Intraprenad Graningebyn har nu gjort en ny ansökan om 


att få fortsätta driva verksamheten som intraprenad. 


 


Förslag till ny överenskommelse har upprättats i samråd med intraprenadchefen. I det 


upprättade förslaget har avsteg gjorts från den av kommunfullmäktige beslutade riktlinjen 


gällande intraprenader som upprättades 2009, KS/23/2009, § 35. Det avsteg från riktlin-


jerna som gjorts avser regler om över- och underskottshantering samt hur budgeten räknas 


fram. Intraprenaden har under åren med pandemi i likhet med övriga verksamheter i 


äldreomsorgens verksamhet visat på ett negativt resultat men det har inte bedömts som 


rimligt att intraprenaden ska återställa sitt underskott. I avtalet har därför över- och under-


skottshanteringen tagits bort. Förändringen innebär således att intraprenaden inte får 


behålla ett eventuellt överskott men behöver heller inte återställa ett eventuellt underskott. 


Trots förändringen vill personal på Graningebyn driva verksamheten som intraprenad och 


finner driftsformen som fördelaktig.   


 


Såväl lokalt, regionalt, nationellt och globalt sker snabba oförutsägbara förändringar. Det 


är därför idag svårt att förutsäga intraprenadens budget för flera år framåt. Det lämnas 


därför inte i förväg några ekonomiska för de tre år som avtalet i första hand berör. Det 


framgår i avtalet att intraprenadens budget räknas fram och hanteras likvärdigt som för 


övrig äldreomsorgsverksamhet.  Det innebär att den ekonomiska bilagan med i förväg 


fastställd ekonomisk ram för de år avtalet gäller, har tagits bort. Övrigt av vikt i bilagan 


har arbetats in i avtalet. Den ekonomiska ersättningen kan ändras under avtalsperioden 


om de ekonomiska förutsättningarna för övrig äldreomsorg förändras positivt eller 


negativt. 


 


Dock finns i avtalet kvar ett förtydligande om att, i de fall oförutsägbara omständigheter 


eller yttre faktorer uppstår som positivt eller negativt påverkar intraprenadens budget, ska 


särskild dialog föras mellan äldreomsorgschef och intraprenadchef för att i samråd finna 


den för kommunen bästa lösningen på samma sätt som man gör med övriga verksamheter 


i äldreomsorgen.  
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Även bilaga 2 har tagits bort och arbetats in i avtalet i de delar som bedöms nödvändiga. 


Den avsåg tidigare att intraprenaden skulle avtala med hälso- och sjukvårdsverksamheten 


om insatser. Det framstår som troligt att bilagan kvarstått från den tid när intraprenaden 


tillhörde en förvaltning och övrig äldreomsorg en annan.  


 


Även bilaga 3 som avser den uppföljning av avtalet som gjorts har tagits bort. Nu finns i 


yttrandet bara uppgift om att den är genomförd. Då intraprenaden också följer samma 


redovisning som övrig verksamhet bedöms den inte längre tillföra något värde i sig.  


 


När intraprenaden tillhörde en förvaltning och äldreomsorgens övriga verksamheter till-


hörde en annan fanns behov av att intraprenaden upprättade en egen verksamhetsplan. I 


dag finns inget sådant behov. Den övergripande verksamhetsplanen omfattar all äldre-


omsorgsverksamhet och budget för samtliga verksamheter hanteras i densamma.  


 


För att få en klar överblick över vilka ändringar som införts alternativt tagits bort har ny 


text markerats med rött och överstrykningar visar text som inte längre är aktuell.  


 


Förvaltningens bedömning är att intraprenad Graningebyn fungerar tillfredsställande och 


med fördel kan fortsätta drivas som intraprenad. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Lena Andersson och Ann-Katrin Lundin – KS/185/2022-2 


Förslag till ny överenskommelse, Lena Andersson – KS/185/2022-3 


Protokoll Utskottet för vård och omsorg 2022-11-16 § 74 – KS/185/2022-4 


Muntlig föredragning, Lena Andersson 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Lena Andersson 


Ann-Katrin Lundin  
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§ 200 Dnr KS/261/2022 


 


Beslutsattestantförteckning 2023 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  


 


- att fastställa beslutsattestantförteckningen 2023 enligt förvaltningens förslag. 


 


Förvaltningen får i uppdrag att komplettera beslutattestantförteckningen med namn efter 


att kommunfullmäktige beslutat de politiska uppdragen. 


 


Ärendebeskrivning/Sammanfattning 


Kommunstyrelsen utser årligen beslutsattestanter. Ekonomienheten har tagit fram förslag 


för 2023. Förslaget avser kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges identiteter och 


balansräkningens samtliga konton. 


 


Då ny attestantförteckning antas innan val av politiska företrädare är genomfört, anges 


titel/roll på beslutsfattare i förteckningen för dessa uppdrag. Förteckningen kompletteras 


med namn efter att kommunfullmäktige beslutat de politiska uppdragen. På motsvarande 


sätt hanteras den vakanta Kommundirektörsrollen. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Mikael Andersson – KS/261/2022-1 


Förslag-Beslutsattestanter 2023 balanskonton – KS/261/2022-2 


Förslag-Beslutsattestantlista 2023 – KS/261/2022-3 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Niklas Nordén – tf. Kommundirektör  


Mattias Axelsson – tf. Ekonomichef  


Cristina Waaranperä – Chef redovisning 


Jeyachandran Ratnasabapathy – Controller Ekonomienheten  


Mikael Andersson – Redovisningsekonom  
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§ 201 Dnr KS/254/2022  


 


HälSam – Ny politisk samverkansorganisation 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  


 


-  att det nya samverkansorganet, HälSam, börjar gälla från och med 2023-01-01. 


-  att nuvarande samverkansorgan Socialreko, upphör att gälla från och med  


 2022-12-31. 


-  att ordförande för Utskottet för unga och lärande utses att representera nämnden i 


HälSam under mandatperioden. 


-  att ordförande för Utskottet för vård och omsorg utses att representera nämnden i 


HälSam under mandatperioden. 


-  att ett presidium för HälSam väljs utifrån yttrandets beskrivning. 


 


Ärendebeskrivning 


Den nuvarande politiska samverkansorganisationen för hälso-och sjukvård och social-


tjänst, SocialReKo, har 2022-06-03 tillsammans med skolans representanter ställt sig 


bakom ett förslag för en ny politisk samverkansstruktur som inkluderar skolans 


representanter. SocialReKo tillsammans med skolans representanter rekommenderar 


berörda nämnder i Regionen och kommunerna att besluta enligt rekommendationen.  


 


Bakgrund  


SocialReKo tog 2021 initiativet till en översyn av nuvarande samverkansorganisationen 


mellan hälso-och sjukvård och socialtjänst. Samverkansorganisationen behövde reform-


eras för att bättre möta de nya utmaningarna och skapa förutsättningar för bredare sam-


verkan i enlighet ambitionerna i utveckling av God och nära vård.  


2022-02-04 rekommenderade SocialReKo tillsammans med skolans representanter att 


berörda nämnder i kommuner och Region antar ett förslag till ett fortsatt utvecklings- 


arbete i enlighet med förslagen: 


 - att inriktning för fortsatt arbete med samverkansmodellen är ett gemensamt politiskt 


övergripande samverkans forum med representation från regionen, socialtjänsten och 


skolan samt tre strategigrupper med utgångspunkt i barn och unga, vuxna samt äldre 


- att ge i beredningsgruppen i uppdrag att i samarbete med skolcheferna utarbetar ett 


förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående resonemang (endast till socialtjänster 


och Region)  


- att ge i skolcheferna i uppdrag att i samarbete med beredningsgruppen utarbetar ett 


förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående resonemang (endast till kommunernas 


skolförvaltningar) 
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- att återkomma med en deluppföljning till ett gemensamt möte mellan region, skola och 


socialtjänst) 2022-04-08 


- att återkomma med ett välförankrat tjänstepersonsförslag till politisk struktur senast 


2022-05-01, som vidare ska fattas beslut om på ett gemensamt möte (skola, socialtjänst 


och region) 2022-06-03 


- att återkomma med en deluppföljning på fortsatt framtagande av tillhörande tjänste-


personsstruktur till ett gemensamt möte (socialtjänst, skola och region) 2022-09-23 


- att återkomma med ett slutgiltigt och välförankrat tjänstepersonsförslag till tjänste-


personsstruktur senast 2022-10-30 som vidare ska fattas beslut om på ett gemensamt möte 


(skola, socialtjänst och region) 2022-12-09 


Dessa sammanfattande punkter om hur det fortsatta utvecklingsarbetet med den nya 


samverkansstrukturen ska bedrivas, har under våren beslutats av berörda nämnder hos 


huvudmännen.  


Nuläge  


En arbetsgrupp har levererat ett förslag för den politiska samverkansstrukturen till  


SocialReKos möte 2022-06-03. På mötet deltog även skolans representanter. Förslaget 


innebär en beskrivning för den länsövergripande, politiska samverkansstrukturen HälSam 


som inkluderar skolans representanter.  


 


Förslaget innehåller en beskrivning på uppdraget för den politiska strukturen, represen-


tationen och hur kopplingen till huvudmännen ska se ut. Förslaget finns beskrivet i bilaga. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson, Ann-Katrin Lundin – KS/254/2022-1 


HälSam – Politisk nivå slutversion – KS/254/2022-2 


Protokoll Utskottet för vård och omsorg 2022-10-19 § 65 – KS/254/2022-6 


Protokoll Utskottet för unga och lärande 2022-10-21 § 59 KS/254/2022-7 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Ann-Katrin Lundin, socialchef 


Örjan Abrahamsson, skolchef 
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§ 202 Dnr KS/114/2022  


 


Redovisning av partistöd 2021 och utbetalning av partistöd 2023 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår  


Kommunfullmäktige besluta   


 


Partistöd 2023 (baserat på redovisning för 2021) utbetalas till partierna enligt följande; 


 
- Centerpartiet  536 000 kronor  
- Socialdemokraterna 374 000 kronor 
- Västra initiativet  185 000 kronor 
- Sverigedemokraterna 158 000 kronor 
- Vänsterpartiet  131 000 kronor 
- Landsbygdspartiet oberoende    77 000 kronor 
- Moderaterna     77 000 kronor 
- Kristdemokraterna     77 000 kronor 


 
Ärendebeskrivning 


Kommunfullmäktige beslutade den 24 april 2022 om nya regler för partistöd under 


mandatperioden 2023-2026. Det lokala partistödet utgår till partier som är representerade 


i enlighet med vad som föreskrivs i 4 kap 29 § andra stycket kommunallagen. Utbetalning 


av grundstöd till partier utan representation i kommunfullmäktige ska göras första året 


efter val till Kommunfullmäktige. 


 


En mottagare av partistöd årligen ska lämna en skriftlig redovisning (4 kap. 31 § andra 


stycket) som visar att partistödet har använts för det ändamål som anges i 4 kap. 29 § 


första stycket kommunallagen. 


 


Redovisningen ska avse perioden 1 januari – 31 december och ges in till 


kommunstyrelsen senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång. 


 


Partistöd betalas ut två gånger per år, första utbetalningen sker under januari månad. 


Mandatperiodens första utbetalning sker i januari, året efter valet. Beslut att utbetala 


partistöd fattas av fullmäktige minst en gång per år. 


 


Har redovisning och granskningsrapport enligt 4 kap 31 § andra stycket, inte lämnats in 


till kommunstyrelsen inom föreskriven tid utbetalas inget stöd för nästkommande år. 


Redovisningen av 2023 års utbetalning ska enligt reglerna därmed lämnas in senast 30 


juni 2024. 
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Valresultatet ger följande utbetalning av partistöd för år 2023: 


 
 
Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Anton Johansson 


Redovisning av erhållet partistöd 2021 jämte granskningsintyg för: 


- Centerpartiet 


- Moderaterna 


- Socialdemokraterna 


- Sverigedemokraterna 


- Vänsterpartiet 


- Västra initiativet 
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§ 203 Dnr KS/235/2022  


 


Svar på medborgarförslag – Kallbadhus för åretruntbadare 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår  


Kommunfullmäktige besluta   


 


- att avsätta 50 000 kr från särskilda satsningar (XX81256) till den nystartade 


föreningen för kallbadare i Sollefteå kommun, för att främja folkhälsan och 


stimulera kallbadande i föreningens regi 


- att medborgarförslaget anses besvarat 


 
Ärendebeskrivning  


Ett medborgarförslag har lämnats gällande att inrätta ett kallbadhus för åretruntbadare. 


Förslagsställaren presenterade förslaget vid fullmäktiges sammanträde 2022-09-26.  


Förvaltningen konstaterar att bygga ett kallbadhus är en omfattande process och där 


externa konsulter måste upphandlas för att göra en djupare förstudie. Däremot pågår 


redan ett arbete i Junsele med en visionsbild kring Betarsjön där ett kallbadhus skulle 


kunna vara ett lämpligt komplement.  
 


Förvaltningens redogörelse  


Att bygga ett kallbadhus är en omfattande process som kräver en större extern förstudie 


för att identifiera en plats som är lämplig ur såväl säkerhet som miljösynpunkt. De 


kallbadhus som planerats att byggas, på andra platser, de senaste åren har haft en 


kostnadsbild på ca 10 miljoner kronor. Förvaltningen ser möjligheter att genomföra 


förslaget inom ramen för den visionsbild som tagits fram för Betarsjön i Junsele. 


Visionsbilden har tagits fram av projektet Arena Höga Kusten Inland tillsammans med 


lokala företagare. I den visionsbild som tagits fram finns en badplats redan identifierad 


som också skulle kunna nyttjas som ett kallbadhus under vintern.  


Med tanke på de stora investeringar som planeras i Junsele framöver kan det finnas 


möjligheter att hitta extern finansiering för byggandet av nya aktiviteter, såsom ett 


kallbadhus. Ett sådant skulle öka nyttjandet av området året runt och bidra till att stärka 


besöksnäringen i regionen. Arbetet med att förverkliga visionen pågår just nu och 


förhoppningen är att den första delen ska kunna genomföras under 2023. Förvaltningen 


anser därför att medborgarförslagets intention ska tas med i arbetet med att förverkliga 


visionen för Betarsjön.  


 


Förslag till beslut under mötet 


Johan Andersson yrkade att kommunen avsätter 50 000 kr från särskilda satsningar till 


den nystartade föreningen för kallbadare i Sollefteå kommun. Detta för att främja 


folkhälsan och stimulera kallbadande i föreningens regi.  
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Beslutsunderlag  


Medborgarförslag, Maria Mattsson – KS/235/2022-1 


Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS/235/2022-3 


Muntligt yrkande, Johan Andersson 
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§ 204 Dnr KS/211/2019  


 


Svar motion: Körlektioner för elever på Sollefteå gymnasium 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår  


Kommunfullmäktige besluta   


 


- att avslå motionen  


- att i enlighet med motionens anda besluta att införa 10 gratis lektioner och 


körkortsteori för elever inom vård- och omsorgsprogrammets årskurs 3 som 


nyttjar anställningsgarantin.  


 


Ärendebeskrivning 


År 2019 inlämnade Socialdemokraterna en motion att avsätta medel för att erbjuda 


samtliga elever på Sollefteå gymnasium10 körlektioner samt teoripaket. Motionen 


återremitterades av fullmäktige med uppdraget att utreda vilka effekter införandet skulle 


ha gällande rekrytering av elever till Sollefteå gymnasium samt hur anställningsbarheten 


för elever på Sollefteå gymnasium kunde påverkas.  


 


Förvaltningens bedömning  


Socialdemokraterna har i en motion föreslagit att medel ska avsättas för att möjliggöra att 


alla elever på Sollefteå gymnasium erbjuds 10 körlektioner och ett teoripaket.  


Skollagen medger inte möjlighet att införa en generell körkortsutbildning som en del av 


gymnasieutbildningen. I gymnasieskolan finns examensmål som regeringen har fastställt 


för de olika programmen. När det gäller förarutbildning inom gymnasieskolan har 


regeringen tydliggjort att körkortsutbildning inte är det primära uppdraget för 


gymnasieskolan. Med andra ord är det endast elever som har ett tydligt behov av 


traktorkort eller körkort och yrkeskompetensbevis för sin framtida yrkesroll som har 


möjlighet att tillgodogöra sig dessa kunskaper och färdigheter inom gymnasieskolan. 


Att erbjuda körkortsutbildning som inte har relevant koppling till utbildning måste 


bedömas ligga i gränslandet i vad kommunallagens andra kapitel medger. Då 


körkortsutbildning inte primärt är ett ansvar för Sveriges kommuner. Kommunen måste 


därmed kunna motivera varför just en grupp invånare (gymnasielever) ska ha denna 


förmån då den inte är en del av den ordinarie utbildningen.  


 


Ekonomi  


Förvaltningen ser två huvudalternativ, att erbjuda körkortsutbildning i egen regi eller att 


upphandla uppdraget.  


Motionen vill avsätta medel från 2020 årsbudget för att samtliga elever i gymnasiet ska 


kunna erbjudas 10 körlektioner och ett teoripaket. Den 27 september 2022 fanns 604 


inskrivna elever på Sollefteå gymnasium vilket med dagens marknadspriser skulle det 


innebära att 5,2 miljoner kronor behöver avsättas i 2023 års budget för att uppfylla det 


motionen anför.   
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Vid en upphandling skulle priset kunna förhandlas nedåt på grund av mängden, men 


också öka beroende på vilka ytterligare krav som ställs i upphandlingen. 


Skall erbjudandet finnas kvar även efterföljande år skulle kostnaden motsvara ca 2 


miljoner kronor per år för varje ny årskull som träder in på gymnasiet.  


Det andra alternativet är att skolan bygger upp en egen organisation för ändamålet, med 


andra ord anställer körskollärare och bedriver utbildningen inom egen regi. Kostnaden för 


detta skulle då motsvara ca 2 miljoner kronor (ca 4 helårsanställda).  


 


Undanträngningseffekter och konkurrenspåverkan 


I Sollefteå kommun finns idag två trafikskolor och oavsett vägval finns risk för 


undanträngningseffekter och konkurrenspåverkan.  


Väljer kommunen att genomföra körlektioner och teoriutbildning i egen regi innebär det 


att en stor andel av trafikskolornas kunder övertas av kommunen, risk finns att 


kommunen konkurrerar ut eller orsakar ekonomisk skada på existerande trafikskolor.  


Väljer kommunen att upphandla finns det en risk att den trafikskola som förlorar 


upphandlingen drabbas oproportionerligt stort. Vid en större upphandling som denna 


finns chansen att uppdraget kommer att locka till sig andra aktörer än enbart de lokala. 


Vid en upphandlingsförfarande går det inte att lämna några garantier att en lokal aktör 


skulle vinna uppdraget. 


 


Beslutsunderlag 


Motion, Socialdemokraterna i Sollefteå – KS/211/2019-1 


Protokoll Kommunfullmäktige 2020-02-24 § 11 – KS/211/2019-7 


Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS/211/2019-8 
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§ 205 Dnr KS/336/2022 


 


Katalysator för landsbygdsutveckling och attraktivare centrum 
2023 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att avsätta 1 200 000 kr från särskilda satsningar till landsbygdsatsningen, 


katalysator för landsbygdsutveckling och attraktivare centrum för att stärka 


attraktionskraften i hela Sollefteå kommun 


 


- utvärdering av satsningen ska ske till kommunstyrelsen i form av en 


processrapport senast i november 2023 


 


- avsätta 200 000 kr ytterligare till centrumutveckling i Sollefteå, pengarna ska tas 


från årets resultat 


 


Ärendebeskrivning 


Johan Andersson (C), Birgitta Häggkvist (Vi), Kjell-Åke Sjöström (V), Maria Wennberg 


(C) samt Roger Johansson (Vi) har gemensamt den 29 november 2022 lämnat en 


skrivelse där de framför följande. 


 


Mer än hälften av Sollefteås kommuninvånare bor på landsbygden runt om i hela 


kommunen. Vi vet att det engagemang och den glöd som finns runt om hos våra invånare, 


föreningsaktiva och företagare är avgörande för att Sollefteå kommun ska kunna 


utvecklas och växa i alla dess delar framåt. Landsbygdsutveckling handlar för oss väldigt 


mycket om att ge förutsättningar för människor att leva, växa, arbeta och bo i hela 


kommunen. En grundläggande samhällsservice i hela kommunen är avgörande och för 


oss är beslut som decentraliserar en självklarhet. En grundläggande samhällsservice kan 


kommunen säkra genom att bland annat satsa på de mindre skolorna på landsbygden, en 


äldreomsorg i hela kommunen, stötta mindre lanthandlare och säkerställa att 


föreningslivet har förutsättningar att bedriva sina verksamheter som spänner över alla 


åldrar och grupper. 


 


Vi vet att civilsamhället gör ett fantastiskt arbete för en levande landsbygd i hela 


kommunen. Här finns idéerna, initiativkraften och engagemanget för att lyfta just sin 


bygd en nivå till. Vi vill stötta och uppmuntra den kraften ytterligare. Detta för att 


uppmuntra det demokratiska arbetet i våra bygder runt om i kommunen och stimulera till 


attraktionsskapande. 


 


Det är också viktigt att centralorternas stråk i hela kommunen upplevs som attraktiva, 


välkomnande och inbjudande för besökare och kommuninvånare. För oss är det viktigt att 


vi höjer attraktionskraften och skapar ökad trivsel i centrum på berörda orter. Behoven ser 
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olika ut i Näsåker, Junsele, Ramsele, Långsele och Sollefteå och man bör därför få 


prioritera medlen utifrån vad som passar bäst för just den bygden. 


 


2023 går vi in i en ny LEADER-period där det finns goda möjligheter att växla upp dessa 


medel och starta projekt som kommer kunna gynna kommunen som helhet, stimulera till 


inflyttning och utveckla kommunen framåt. Vi gör därför detta i samverkan med 


LEADER-Höga Kusten som kommer anordna två informationsmöten, på två olika orter, 


för alla berörda bygder och föreningar. Detta för att bland annat inspirera bygderna att 


lyfta sina utvecklingsplaner som tagits fram via LUS-projektet (Lokal Utveckling 


Sollefteåbygden) en nivå till. 


 


Medlen innebär en utbetalning av 100 000 kr per bygd. Avgränsningen består i att det går 


till en förening i de bygder som har en skola, förskola eller ett äldreboende (särskilt 


boende). Detta då vi vill poängtera vikten av våra mindre byar och samhällen och våra 


centrum i centralorterna. De bygder som omfattas av satsningen är därmed, Österforse, 


Graninge, Helgum, Edsele, Resele, Ed, Boteå, Näsåker, Junsele, Ramsele, Långsele och 


Sollefteå. 


 


Katalysatorpengarna ska företrädesvis användas till att växlas upp med projektmedel så 


som exempelvis LEADER-medel, andra projektmedel eller bygdemedel. Vi vet att en 


egeninsats med 100 tkr från en förening kan rendera i riktigt stora och givande satsningar 


och projekt. Fokus ska ligga på långsiktighet och strategiska satsningar som ska gynna så 


många som möjligt i bygden och leda till attraktivare bygder i vår kommun, att leva, bo 


och verka i. Dialog förs med respektive bygd om vilken förening som skall mottaga 


medlen. Samarbete och samordning mellan föreningarna i respektive bygd förordas och 


det kan skilja sig mellan bygderna vilken typ av förening som passar bäst i respektive 


bygd. 


 


Vi föreslår med anledning av ovan, kommunstyrelsen besluta: 


- att avsätta 1 200 000 kr från särskilda satsningar till landsbygdsatsningen, 


katalysator för landsbygdsutveckling och attraktivare centrum för att stärka 


attraktionskraften i hela Sollefteå kommun.  


 


Förslag till beslut under mötet 


Ulf Breitholtz yrkade att en återkoppling kring utfallet av satsningen ska ske till 


kommunstyrelsen i form av en processrapport senast i november 2023. 


 


John Åberg och Mikael Sjölund yrkade att ytterligare 200 000 kr ska avsättas till 


centrumutveckling i Sollefteå då betydligt fler kommunmedborgare bor i det området 


jämfört med övriga områden. Pengarna ska tas från årets resultat. 


 


Beslutsunderlag 


Initiativärende – KS/336/2022-1 


Muntligt yrkande, Ulf Breitholtz  


Muntligt yrkande, John Åberg och Mikael Sjölund 
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§ 206 Dnr KS/7/2022 


    


Delgivningar 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  


 


- att delgivningarna läggs till handlingarna. 


 


 


Ärendebeskrivning 


Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delgivningar lämnats: 


 


- Protokoll från uppföljningen av kommunens uppgifter gällande krisberedskap och 


civilt försvar 


- Beslutsexp. Ånge kommun – Antar revidering av förbundsordning för 


Kollektivtrafikmyndigheten 


- Regionens yttrande över kommunalförbundets förslag till ny förbundsordning och 


samarbetsavtal mellan medlemmarna 


- Delårsbokslut per 2022-08-31 Kommunalförbundet partnerskap Inland – Akademi 


Norr 


- Regionens remissvar – KTM förslag, Regionalt trafikförsörjningsprogram 2023-


2030 


- RVN yttrande över remiss – Kollektivtrafikmyndighetens förslag till regionalt 


trafikförsörjningsprogram 2023-2030 


- Öppet brev angående planerad vätgasfabrik från Naturskyddsföreningen 


Västernorrland och Nipakademin 


- Svarsbrev till Naturskyddsföreningen Västernorrland och Nipakademin angående 


planerad vätgasfabrik  
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§ 207 Dnr KS 6/2022 


 


Delegeringsbeslut 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  


 


- att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 


redovisning: 


 


Färdtjänst och riksfärdtjänst för perioden 2022-11-01 – 2022-11-15, KS/301/2022-1 
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§ 208 Dnr KS 97/2022 


 


Uppföljning: stöd till föreningar med anledning av ökad inflation 
och kriget i Ukraina  
 


Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


  
 


- att bevilja Flyktingrådet, ansökan genom Forum Junsele, 55 000 kr 


- att i övrigt godkänna nedanstående modell för hantering av föreningsbidrag med 


förändringen att grundbidraget fastställs till 6 050 kr 


- att bevilja att 100 000 kr från ID 81801 tillförs till det redan beslutade 500 000 kr 


från ID 81256. 


- att stödet ska betalas ut under 2022. 


Ärendebeskrivning 


Den 11 oktober fattade kommunstyrelsen beslut om att inrätta ett särskilt föreningsbidrag 


med anledning av kostnadsökningar i samband med hög inflation och kriget i Ukraina. 


Summan som anslogs var 500 000 kr. Totalt inkom 60 ansökningar från föreningar i hela 


Sollefteå kommun för över 2,2 miljoner kronor.  


 


Förvaltningens bedömning  


Detta är det tredje liknande stödpaketet som Sollefteå kommun tagit fram för 


föreningslivet.  


 


Denna omgång sökte 60 föreningar stöd till ett värde som översteg 2,2 miljoner kronor. 


Omfattningen av ansökningarna har varierat stort och medianen för ansökningarna ligger 


på 35 000 kr.  


 


Föreningarna har inkommit med vilka åtgärder de vidtagit och vilka de avser vidta för att 


hantera de ökade kostnaderna. Genomgående är att de flesta föreningar gjort olika typer 


av investeringar och insatser för att minska elförbrukning samt att de söker medel för att 


undvika att behöva höja sina avgifter.  


För att kunna hantera den stora mängden ansökningar har förvaltningen utvecklat en 


modell för att hantera ansökningarna. Modellen står på tre ben,  


- Grundbidrag, alla föreningar får ett grundbidrag motsvarande 6 700 kr. 


- Barn- och ungdomsverksamhet, föreningar med en stark barn- och 


ungdomsverksamhet med fokus på rörelse och hälsa får ett tillskott på 5 500 kr.  


- Rörligdel, utöver detta införes en rörligdel som baseras på det kvarvarande 


beloppet när grundbidrag och stödet för barn- och ungdomsverksamhet delats ut. 


Den rörliga delen motsvara en procentsats (ca 4%) på det sökta beloppet. Här har 


förvaltningen satt ett max tak på 50 000 kr, vilket innebär att en förening som 


mest kan få 1 800 kr från denna pott.  
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Syftet är att skapa en så stor rättvisa som möjligt men också samtidigt premiera de 


föreningar som till stor del har verksamhet riktat mot barn- och ungdomar.   


Konsekvensen bli att alla föreningar som sökt mindre summor får fullersättning samt att 


det maxbelopp som betalas ut till föreningar som i jämförelse sökt mycket pengar 


kommer att uppgå till 14 000 kr.  


 


Ekonomiska konsekvenser 


Det totala stödet uppgår till 600 257 kr. Kommunstyrelsen har redan anslagit 500 000 kr 


från ID 81256 (pott särskilda satsningar). Förvaltningen föreslår att stödet höjs med 


ytterligare 100 000 kr och att medel hämtas från ID 81 801 (Landsbygds satsning). 


Förvaltningen anser att omprioriteringen är motiverat med tanke på den stora mängd av 


ansökningar som kommer från föreningar utanför tätorten.  
 


Förslag till beslut under mötet 


Ulf Breitholtz yrkar att Flyktingrådet, som lämnat ansökan genom Forum Junsele, ska få 


hela det ansökta beloppet med 55 000 kr då de är den enda föreningen bland de som sökt 


bidrag som bedriver verksamhet direkt riktad till flyktingar och stöd till befolkningen i 


Ukraina. Detta ska göras genom en omfördelning av avsatta medel och innebär en 


sänkning av grundbidraget för övriga föreningar med ca 650 kr till ca 6 050 kr per 


förening.  


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS/97/2022-15 


Sammanställning av ansökningar – KS/97/2022-16 


Muntligt yrkande, Ulf Breitholtz 


 


Beslutsgång 


Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt 


förvaltningsyttrandet eller enligt förslag från Ulf Breitholtz. Finner att Kommunstyrelsen 


beslutar enligt Ulf Breitholtzs förslag. 





